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In legătură cu admiterea Repu blicii Populare Romîne ca membră 
a O.N.U., Președintele Consiliului de Miniștri al R.P.R., Chivu Stoica, a 
adresat președintelui celei de a X-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U. 
Jose Maza, următoarea telegramă :

Domnule Președinte,
Guvernul Republicii Populare Romîne exprimă Adunării Generale 

a Organizației Națiunilor Unite via satisfacție a poporului și gu
vernului romîn față de hotărîrea admiterii Romîniei în Organizația 
Națiunilor Unite.

Guvernul romîn care duce cu stăruință o politică de întărire a 
păcii, de coexistență pașnică și de prietenie între popoare, exprimă 
mulțumirile sale delegațiilor tuturor țărilor care au sprijinit Romînia 
să-și ocupe locul cuvenit în O.N.U.

Guvernul romîn declară că va urma cu fermitate înaltele principii 
ale Cartei Națiunilor Unite, că va susține toate inițiativele menite 
să ducă la îmbunătățirea colaborării între popoare, că își va da 
contribuția sa activă la îndeplinirea sarcinei fundamentale și su
preme a Organizației Națiunilor Unite: apărarea și consolidarea 
păcii și securității internaționale.

Rugîndu-vă să transmiteți cele de mai sus Adunării Generale a 
Națiunilor Unite, binevoiți a primi Domnule președinte, asigurarea 
deosebitei mele considerațiuni.

Președintele Consiliului de Miniștri 
al Republicii Populare Romîne

CHIVU STOICA

Triumful unui drept inalienabil
Republica Populară Romînă a 

fost admisă în Organizația Națiu
nilor Unite în urma votului care a 
avut loc în noaptea de miercuri. 
Astfel s-a pus capăt unei îndelun
gate nedreptăți și unei situații into
lerabile care dăinuia de ani de zile 
și care constituia o frînă în activi
tatea celui mai mare și mai impor
tant for internațional.

Votul de miercuri noaptea, prin 
care Albania, Bulgaria, Ungaria, 
Romînia și un număr de alte 12 
țări au devenit membre ale O.N.U. 
constituie o mare izbîndă a politicii 
de coexistență pașnică — politică 
promovată cu consecvență de țările 
lagărului democrat, în frunte cu 
Uniunea Sovietică și pe care astăzi 
o împărtășesc tot mai multe țări în 
întreaga lume. în aceeași măsură, 
votul Adunării Generale constituie 
o grea înfringere a acelor cercuri 
reacționare, agresive, care caută să 
zădărnicească orice pas pe drumul 
coexistenței pașnice între state, al 
colaborării prietenești între popoare.

Faptul că Republica Populară 
Romînă a devenit membră a O.N.U. 
constituie un strălucit succes al 
Romîniei democrat-populare, al po
liticii de apărare a păcii, a indepen
denței și intereselor naționale, pe 
care o duc Partidul Muncitoresc 
Romîn și guvernul țării noastre. 
Justețea acestei politici, fermitatea 
ei au tras mai greu în balanța isto
riei decît presiunile care încercau 
să ne intimideze, profetizînd (sau 
amenințind) că Romînia nu va de
veni membră a O.N.U. decît dacă 
și atunci cînd se va fi reînscăunat 
la conducerea ei regimul urît de po
por al capitaliștilor și moșierilor.

Dreptul țării noastre de a face 
parte din O.N.U. — drept a cărui 
exercitare i-a fost atîta vreme refu
zată — este inalienabil. El izvo
răște din sîngele pe care fiii țării 
noastre l-au vărsat pe cîmpurîle de 
bătălie pentru înfrîngerea hitleris- 
mului, din lupta pe care poporul 
nostru a dus-o stîrpind fascismul, 
realizînd uriașe transformări demo
cratice în țara în care astăzi el e 
stăpîn.

Dar tocmai aceste izbînzi au de
terminat opoziția tenace pe care ce
rerea noastră legitimă de a face 
parte din O.N.U. a întîmpinat-o în 
acele cercuri care, făcînd dovada 
celei mai nerealiste gîndiri politice, 
speră încă, împotriva evidenței, în 
schimbarea unor stări de lucruri is
toricește consacrate.

Această politică a împiedicat ad
miterea în O.N.U. nu numai a țări
lor de democrație populară, dar în 
același timp, pe aceea a multor al
tor țări. Astfel au fost știrbite uni
versalitatea O.N.U., deci prestigiul 
și eficacitatea acestei organizații. 
Cu toate acestea, manevrele menite 
să continue această politică s-au 
desfășurat pînă în ultima clipă. 
Atunci cînd, după îndelungate dez
bateri se ajunsese la un acord asu
pra primirii simultane în O.N.U. 
a celor 18 state, s-a găsit în

Consiliul de Securitate glasul 
care să se opună. Și s-au găsit, în 
orele care au urmat acestui vot — 
în timp ce opinia publică și majori
tatea comentatorilor de presă mani
festau cea mai vie dezamăgire — 
și glasuri care să jubileze. Jubilau 
prea devreme: eforturile Uniunii 
Sovietice de a se da o rezolvare 
problemei atît de acute a primirii 
de noi membri în O.N.U., voința o- 
piniei publice de a vedea această 
problemă rezolvată, au învins.

Votul quasi-unanlm al Adunării 
Generale oglindește într-un mod 
foarte grăitor starea de spirit a 
opiniei publice. Reprezentanții co- 
vîrșitoarei majorități a țărilor mem
bre ale O.N.U. au trebuit să țină 
seama de stăruința cu care această 
opinie publică a cerut ca problema 
primirii de noi membri în O.N.U. 
să fie rezolvată. Stăruința aceasta 
își are rădăcinile în voința popoare
lor de a se stabili în lume relații 
de coexistență pașnică, de rezolva
re prin discuții și înțelegeri a liti
giilor existente, de colaborare. Toc
mai de aceea, opinia publică din 
diferite țări apreciază foarte aspru 
pe cei care cu prilejul recentelor 
dezbateri și votări din Consiliul de 
Securitate și Adunarea Generală 
nu au răspuns acestor aspirații 
ale ei.

Asemenea aprecieri se regăsesc 
și în unele ziare: „Statele Unite, 
scrie de pildă „New York Herald 
Tribune", nu au avut în definitiv o 
poziție realistă și nici o puternică 
poziție de principiu".

Cît despre ciankaișiști, asu
pra lor se revarsă oprobiul și indig
narea? organe de presă și cercuri 
politice foarte variate ca aparte
nență națională și politică amin
tesc (uneori în aluzii și alteori di
rect) că trimisul lui Cian Kai-și nu 
reprezintă în fond nimic — decît 
o piedică în calea destinderii atmo
sferei internaționale. In această 
ordine de idei, agenția „United 
Press" relata că „Japonia a înfie
rat miercuri cu indignare China na
ționalistă pentru că â împiedecat 
admiterea la O.N.U. a celor 18 
state, printre care se afla și Ja
ponia".

Ziua de ieri poate fi considerată 
pe drept cuvînt ca istorică pentru 
că principiul universalității Organi
zației Națiunilor Unite a triumfat. 
Hotărîrea adoptată de Adunarea 
Generală a Organizației Națiunilor 
Unite este de natură să îmbunătă
țească în mod considerabil întrea
ga atmosferă internațională și să 
contribuie în mod esențial la rezol
varea multor probleme litigioase.

Astăzi cînd țara noastră, laolaltă 
cu alte 15 state, a fost admisă în 
O.N.U. nu putem să nu ne gînditn 
la lupta dîrză, îndelungată, consec
ventă pe care a dus-o Uniunea So
vietică, pentru admiterea în O.N.U. 
a tuturor statelor care au ce-, 
rut și au dreptul să facă parte 
din Organizația Națiunilor Unite. 
Luptînd an cu an și sesiune cu se

siune pentru respectarea și traduce
rea în viață a principiului universa
lității O.N.U., Uniunea Sovietică a 
arătat în practică atașamentul ei 
pentru Cartă, pentru principiul uni
versalității și al coexistenței și co
laborării în cadrul O.N.U. a tuturor 
statelor, indiferent de deosebirile 
lor de structură. Prin aceasta, ca și 
pentru toate acțiunile sale, Uniunea 
Sovietică și-a cîștigat un solid și 
binemeritat prestigiu în rîndurile 
tuturor popoarelor iubitoare de pace. 
Poporul nostru care poartă Uniu
nii Sovietice o recunoștință adîncă 
pentru uriașul și multilateralul aju
tor pe care acesta i l-a dat pe toate 
tărîmurile, are încă odată prilejul 
să mulțumească din toată inima 
marii țări prietene. El mulțumește 
de asemenea celorlalte state care 
l-au sprijinit ca să dobîndească lo
cul ce i se cuvine în O.N.U.

Cu toate acestea nu putem 
să nu ne gîndim la faptul că 
deși principiul universalității O.N.U. 
a repurtat o nouă victorie, mai 
există încă state care, deși au 
dreptul, nu fac încă parte din orga
nizație. După cum se știe, datorită 
manevrelor ciankaișiste, Republica 
Populară .Mongolă și Japonia nu se 
numără astăzi printre țările care fac 
parte din O.N.U.

Nu numai însă aceste două țări 
de care am vorbit mai sus nu sînt 
membre ale O.N.U., dar în organi
zație nu este reprezentat nici marele 
popor chinez de 600 milioane de oa
meni. Absența reprezentanților le
gali ai celui mai mare popor din 
lume, a celei mai mari țări din A- 
sia și a uneia dintre marile puteri 
nu este compatibilă cu năzuința 
spre destinderea încordării interna
ționale și a reglementării probleme
lor litigioase pe calea tratativelor. 
Absenței reprezentanților legali ai 
R. P. Chineze în O.N.U. trebuie 
să i se pună capăt. Trebuie să se 
pună capăt de asemenea situației 
ridicole care există în Consiliul de 
Securitate unde locul Chinei este o- 
cupat de un agent gomindanist.

Problemele care stau în fața Or
ganizației Națiunilor Unite sînt de 
importanță vitală pentru întreaga 
lume. Fără îndoială că, prin mări
rea numărului membrilor ei, orga
nizația va putea să răspundă mai 
bine speranțelor puse în ea de ome
nire.

Intrînd în Organizația Națiunilor 
Unite, Republica Populară Romînă 
este ferm hotărîtă să continue mai 
departe politica ei consecventă de 
apărare a păcii, de consolidare a co
laborării internaționale, de întărire 
a securității colective, ea va conti
nua să lupte împotriva dușmanilor 
coxistenței pașnice între state, îm
potriva partizanilor înrăiți ai „răz
boiului rece". Împreună cu toa
te țările iubitoare de pace, țara 
noastră va lupta pentru traducerea 
în viață a țelului pentru care a fost 
creată Organizația Națiunilor Uni
te și pentru realizarea cărora are 
rațiune însăși existența ei: întărirea 
păcii.

în întîmpinarea celui de al 2-lea Congres al partidului

înfăptuiri tot mai însemnate
★ ★ *

UN EXEMPLU DEMN DE URMAT

Francisc Pașca era cam de vîrsta Iul Andrei 
Pop, sau a lui Alexandru Cosma, elevii săi de a- 
cum, poate ceva mai răsărit, cînd a pășit acum 25 
de ani pragul Uzinei de Reparații și Utilaj Minier- 
Petroșani...

Azi, despre bobinatorul Francisc Pașca se pot 
spune lucruri multe și din cele mai bune. Comu
nist încercat din uzină, el se bucură de aprecierea, 
încrederea și stima întregului colectiv. Pentru roa

dele obținute în munca profesională, responsabilul 
brigăzii I-a din secția electrică este fruntaș al 
întrecerii socialiste. Ca secretar al organizației de 
partid, ca membru al comitetului raional de par
tid și apoi ca deputat, comunistul Francisc Pașca 
este un exemplu demn de urmat.

In clișeu: Comunistul Francisc Pașca împărtă
șește cu dragoste elevilor săi Andrei Pop și A- 
lexandru Cosma din bogata sa exneriență.

Foto: MIHAI POPESCU

Comuniștii, inițiatorii unor prețioase
„Cu mașinile noastre 

putem produce 
mai mult!“

„Granicele noastre 
pot fora mai multi"

Poporul romîn a întîmpinat cu profundă satisfacție 
vestea admiterii țării noastre in 0. N. U.

Poporul romîn a întîmpinat cu pro
fundă satisfacție hotărîrea Consiliului 
de Securitate și Adunării Generale a 
Organizației Națiunilor Unite de a ad
mite Republica Populară Romînă îm
preună cu alte 15 state ca membre ale 
O.N.U.

Joi la amiază în numeroase între
prinderi din Capitală au avut loc mi
tinguri consacrate acestui important 
eveniment.

La mitingul care a avut loc la 
Complexul C.F.R. „Grivița Roșie" a 
luat cuvîntul Florian Dănălache, prim 
secretar al comitetului orășenesc 
București al P.M.R. Ei a arătat că vo
tul Organizației Națiunilor Unile este 
de fapt încununarea luptei neobosite, 
consecvente, pe care marea noastră 
prietenă Uniunea Sovietică a dus-o 
pentru întărirea colaborării interna
ționale în O.N.U. între toate statele 
indiferent de orînduirea lor socială și 
de stat, rezultatul luptei pe care po
porul nostru, sub conducerea partidu
lui a dus-o pentru cîștigarea acestui 
drept legitim al țării noastre. Po
porul romîn care și-a adus contribuția 
de sînge la lupta împotriva Germaniei 
hitleriste este hotărît să facă totul 
pentru a împiedica un nou război.

Urmînd cu consecvență principiul 
coexistenței pașnice între state cu 
sisteme sociale deosebite, partidul și 
guvernul țării noastre vor duce și de 
aici înainte o politică de colaborare 
cu toate statele iubitoare de pace.

Să luptăm mai departe, a spus 
în încheiere tov. Florian Dănălache, 
pentru a contribui la înfăptuirea con
strucției pașnice a noii noastre vieți, 
socialiste.

A vorbit apoi strungarul Nicolae 
Florea, care a spus : „Vestea primirii 
țării noastre și a celorlalte țări de 
democrație populară în O.N.U. ne 
bucură pe toți. Ea era de mult aș
teptată de poporul nostru. Ne expri
măm sentimentele noastre de dragos
te și recunoștință față de Uniunea

Mitingurile din Capitală

Sovietică, marea noastră prietenă, 
față de Partidul Muncitoresc Romîn, 
inițiatorul politicii de pace a statului 
nostru. Pentru a consolida această 
cucerire a forțelor păcii vom munci 
pentru a duce la bun sfîrșit angaja
mentele pe care ni le-am luat în cin
stea celui de al 2-lea Congres al par
tidului".

A luat de asemenea cuvîntul ingi
nerul Dumitru Croicu, șeful secției ca- 
zangerie,

La mitingul care a avut loc la uzi
nele „23 August" au luat cuvîntul tov. 
St. Cruceru, secretar al comitetului 
orășenesc București al P.M.R. și in
ginerul Virgil Sebeșan, care a expri
mat angajamentul. întregului colectiv 
al uzinei de a intensifica eforturileîn 
producție, pentru a contribui și de 
aici înainte la întărirea statului nos
tru iubitor de pace.

La fabrica de confecții „Gh. Gheor- 
ghiu-Dej“ au vorbit tov. ioana Celea, 
secretara comitetului de partid și Eu
genia Palaloga, muncitoare fruntașă 
care a spus: „Vestea că țara noastră 
a fost primită în O.N.U. ne umple tu
turor inimile de bucurie. Republica 
Populară Romînă va continua să des
fășoare și de aici înainte lupta pen
tru întărirea păcii și prieteniei între 
popoare. Noi știm că primirea țării 
noastre în O.N.U. este urmarea spri
jinului frățesc pe care Uniunea So
vietică ni l-a dat și de astă dată și 
căreia îi sîntem din suflet recunoscă
tori".

Maistrul Vasile Turcu s-a adresat 
apoi adunării spunînd : „Primirea de 
noi membri, printre care și a țării 
noastre în O.N.U. este un însemnat 
succes al forțelor păcii, o înfrîngere a 
dușmanilor coexistenței pașnice între 
popoaie. Cu sprijinul Uniunii Sovieti
ce, R.P.R. și-a căpătat acest drept pe

care-1 merită pe deplin. Acest eveni
ment înseamnă și pentru noi, muncito
rii fabricii de confecții „Gh. Gheorghiu- 
Dej", un imbold de a munci cu și mai 
multă stăruință".

La uzinele „Matyas Rakosi" au vor
bit tov. Dumitru Marica, și inginerul 
Ion Nițu. După ce a subliniat impor
tanța primirii R.P.R. în O.N.U., ing. 
Ion Nițu a arătat că eforturile susți
nute ale statului nostru îndreptate 
spre lărgirea și dezvoltarea relațiilor 
cu alte state, de asemenea reducerea 
efectivului forțelor armate, reducerea 
duratei serviciului militar, contribuția 
reprezentanților țării noastre la acti
vitatea instituțiilor specializate ale 
O.N.U., întreaga activitate a guvernu
lui romîn, au demonstrat practic po
litica de pace și prietenie între po
poare promovată de R.P.R. Ca mem
bră cu drepturi egale în O.N.U., țara 
noastră, alături de Uniunea Sovietică 
și celelalte state iubitoare de pace, va 
lupta pentru primirea în O.N.U. a Re
publicii Populare Mongole și altor 
state care îndeplinesc condițiile ceru
te de Carta Națiunilor Unite.

La sfîrșitul mitingurilor- s-a adoptat 
o moțiune prin care se salută admite
rea țării noastre în Organizația Na
țiunilor Unite și se exprimă dragostea 
și recunoștința poporului nostru față 
de Uniunea Sovietică și alte țări prie
tene iubitoare de pace care au spriji
nit primirea R.P R. în Organizația Na
țiunilor Unite. Moțiunea exprimă toto
dată angajamentul de a întări statul 
nostru democrat-popular, de a sprijini 
și pe mai departe cu fermitate politica 
partidului și guvernului, politică de 
construire a socialismului în țara noa
stră și apărarea păcii în lume.

★
Mitinguri consacrate importantului 

eveniment al primirii în O.N.U. a tă
rii noastre au mai avut loc de aseme
nea și în alte întreprinderi din țară.

(Agerpres). I

SINAIA. — A trecut 
mai bine de un an de 
cînd comuniștii de la u- 
zinele metalurgice „1. C. 
Frimu" din Sinaia, în 
lupta pentru progresul 
tehnico-economic al în
treprinderii, au pornit 
acțiunea: „Cu mașinile 
noastre putem produce 
mai mult 1“

Astăzi, datorită măsu
rilor tehnico - organiza
torice luate, 80 la sută 
din numărul constructo
rilor de pompe de in
jecție pentru tractoare 
K.D. 35 obțin de la ma
șini un randament înalt. 
De la aplicarea inițiati
vei și pînă acum produc
ția globală a sporit cu 
39,14 la sută, producti
vitatea muncii a crescut 
cu 35,58 la sută, iar pre
țul de cost a fost redus 
cu 16,66 la sută față de 
aceeași perioadă a anu
lui trecut.

PLOEȘT1. — Primii 
care au urmat exemplul 
metalurgiștilor din Si
naia au fost comuniștii 
Oficiului de foraj al 
schelei Boldești.

La sondele nr. 891, 
882 și 871, unde lucrau 
brigăzile conduse de co
muniștii Constantin Pa
duraru, Dumitru Hangiu 
și Gheorghe Aurel, a a- 
părut pentru prima oară 
în industria petroliferă 
chemarea „Granicele noas
tre pot fora mai mult 1“ 
Rezultatele obținute au 
fost aproape de necre
zut: ridicarea procentu
lui timpilor productivi 
pînă la 92—94 la sută, 
depășirea vitezelor co
merciale cu 30—50 la | 
sută, săparea sondelor I

cu 30—46 de zile îna
inte de termen, econo
mii de 500.000 și chiar 
de 700.000 lei la fiecare 
sondă. Astăzi, 10 din 
cele 12 brigăzi de foraj 
ale Oficiului aplică cu 
succes inițiativa comu
niștilor. Ele obțin un 
timp productiv de 85-95 
la sută față de 75 la 
sută cît era în anii tre- 
cuți.

Inițiativa comuniștilor 
metalurgiști și petroliști 
de la Sinaia și Boldești 
este aplicată acum la u- 
zina „Poiana" Cîmpina, 
la schela Băicoi, la fa
brica „Dorobanțul" și la 
alte zeci de întreprinderi 
metalurgice petrolifere, 
textile și electrotehnice 
din țară.

*

acțiuni
„Să ridicăm 

activitatea schimbului 
de noapte la nivelul 

sch mbului de zi“
CRAIOVA. — Inițiati

va brigăzii de la sonda 
1109 - Moinești, privind 
ridicarea activității schim
bului de noapte la nive
lul schimbului de zi, s-a 
extins și în noua regiu
ne petroliferă Oltenia.

Acum, petroliștii din 
Oltenia au început să cu
leagă roadele însușirii 
inițiativei sondorilor mol
doveni. Așa de pildă, co
muniștii Gheorghe Nă- 
nescu și Zamfir Dragu 
de la parcul nr. 2 al son
dei nr. 1 au dat în schim
bul de noapte cîte 2 nor
me. Candidații de partid 
Constantin Văduva, Ghe
orghe Pîrvu și alții au 
îndeplinit cîte o normă și 
jumătate în fiecare 
schimb.

(Agerpres)
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PREȘEDINTELE
...Cu ani în urmă, pe drumea

gul Ișalniței urca un om cu un 
cufăraș în spate. Chiciura îi polei- 
se căciula mițoasă și fulgii mari 
ca niște fluturași i se lipeau de 
gene. Pustie cîmpie / Intr-o vreme 
ca asta îți mai ies și lupii în cale. 
Dar omul nu pregeta și-și tăia 
drum prin troene. Prin negura 
deasă se vedeau departe, ca niște 
licurici, luminile răslețe ale satu
lui. La piept sub haină simțea ca 
o dogoare, ca o flacără nestinsă, 
carnetul roșu de partid...

Prin minte îi treceau crlmpeie 
din cartea aceea, cu file tocite pe 
care o avea in cufăr. Da. așa este... 
Intr-o zi ca aceasta s-a dus și Da
vidov in Gremeacii-Log. Si n-a mai 
ezitat. Era comunist. Comunistul 
Titu Corîci — căci așa îl chema pe 
călătorul nostru — mai fusese pe 
aici, prin aceste locuri, mai de 
demult. Apoi a plecat în armată 
și după aceea a lucrat ca munci
tor la Tr. Severin. Acum se întor
cea să muncească în sat la Ișalni- 
ța. Treburile nu mergeau tocmai 
bine. Tovarășii de la raionul de 
partid i-au dat sfaturi, l-au în
vățat cum să înceapă. Trebuia pus 
umărul vîrtos. Comunistul Titu Co
rîci, fiu de clăcaș de pe moșia u- 
nui boier, știa cum să învingă 
greutățile. Partidul îl învățase, îl 
călise. Da, desigur, multe se pot

face în satul acesta. Călătorul nos
tru a început să viseze aevea. Și 
cine ar fi bănuit atunci că multe 
din visurile lui se vor împlini atît 
de curînd !...

★
Au trecut ani de atunci. Intre 

timp comunistul Titu Corîci a cîș
tigat încrederea oamenilor, a fost 
ales deputat șt acum este președin
tele sfatului popular comunal. 
Sîntem în zilele din preajma Con
gresului partidului. Președintele își 
face și el bilanțul muncii sale de 
comunist. Ce era comuna aceasta 
înainte ? O moșie boierească un
de argățeau pentru o plată de 
batjocură oropsiții clăcași. Acum 
multe s-au schimbat. Comuna a de
venit de nerecunoscut. S-au făcut 
prin resurse locale o mică fabrică 
de conserve, un magazin universal 
sătesc, un cinematograf, cămin 
cultural, casă de nașteri și dispen
sar. Numai în ultimii ani s-au con
struit în comună 380 de case. In 
sat sînt 
le. Cea 
acum în 
t id ului.

Vreți să cunoașteți istoria fa
bricii de conserve? E foarte sim
plă. Acum vreo cîțiva ani, într-una 
din zile, Titu Corlei a găsii în-

două întovărășiri agrico- 
de a doua a fost făcută 
preajma Congresului par-

Au îndeplinit sarcinile 
planului anual

Ieri au fost îndeplinite sarcinile pla4 
nului valoric al producției globale, pa 
anul 1955, al Ministerului Industriei 
Materialelor de Construcții.

Realizări deosebit de importante au 
obținut în cursul acestui an, îndeo
sebi colectivele fabricii de ciment 
„Victoria socialistă" din Turda, fa
bricii de cărămizi din Roman, precum 
și fabricilor de geamuri, lianți și pre-î 
fabricate din întreaga țară, care atl, 
îmbunătățit în bună măsură calitatea 
producției, dînd totodată o serie da 
produse noi.

★
Muncitorii, tehnicienii și inginerii 

din întreprinderile sectorului conser
velor de legume și fructe au obținuf 
în întrecerea desfășurată în cinste^ 
celui de al II-lea Congres al P.M.R, 
o importantă victorie în muncă: în 
ziua de 7 decembrie ei au realizat 
planul anual la producția globală.

La îndeplinirea înainte de termen a, 
planului anual de producție au adus 
o contribuție însemnată colectivele, 
fabricilor „Mureșeni", „Grivița", „Flo
ra", „11 Iunie" și altele. (Agerpres)^

Cu planul de colectări 
îndeplinit

CRAIOVA (de la corespondentul 
nostru). — Țăranii muncitori din sa
tele raionului Gilort au reușit cu llț 
zile înainte de data prevăzută în an
gajamentul luat în cinstea celui deal 
II-lea Congres al partidului să reali
zeze integral planul de colectări la 
porumb, floarea soarelui, lapte dai 
vacă, carne de vită, lînă, etc.

Vești din întreprinderile 
industriei ușoare

însuflețite de apropierea Congresu
lui partidului, colectivele de muncă 
din întreprinderile industriei ușoara 
obțin realizări mereu sporite, îndepli-' 
nind astfel într-o măsură tot mal
mare angajamentele luate.

De la 1 octombrie și pînă acum 
muncitorii din industria ușoară au 
produs peste sarcina de plan 15.000 

de bumbac, 
țesături lînă, 94.000 

70.000 bucăți

m.p. țesături groase 
176.000 m.p.
m.p. țesături mătase, 
tricotaje de lînă, 84.000 bucăți trico
taje de mătase, 417.000 bucăți trico
taje de bumbac, 212.000 confecții lînă, 
4.000 m.p. catifea cord, 800.000 bo
canci și alte produse.

In această perioadă au fost reali
zate de asemenea peste plan cantități 
însemnate de diferite articole pentru 
copii și anume: 15.600 perechi încăl
țăminte cu talpă bovine, 27.000 bu
căți confecții. 360.000 bucăți tricotaje 
de bumbac, 25.000 bucăți tricotaje de 
lînă, 184.000 perechi ciorapi.

58 de întovărășiri 
agricole noi în regiunea 

Cluj
CLUJ (de la corespondentul nos

tru). — Convingîndu-se de avantajele 
lucrării în comun a pămîntului, iot 
mai mulți țărani muncitori cu gospo
dării individuale din cuprinsul regiu
nii Cluj, aleg calea bunei stări, alcă
tuirea de întovărășiri agricole.

Numai în lunile octombrie și noiem. 
brie în cuprinsul regiunii Cluj s-au 
înființat 58 de întovărășiri agricole. 
Numeroase întovărășiri au fost denu
mite „Al II-lea Congres al partidului"*

DIN IȘALNIȚA
tr-o moară veche niște cazane ne
folosite.

— Nu sînt bune de nimic. Niște 
vechituri — i-a spus paznicul.

— Nu sînt bune de nimic? Te 
înșeli. Om mai vedea noi...

Și ideea i-a încolțit pe dată în 
minte. In comuna Ișalnița este și 
o întovărășire legumicolă și sînt 
mul(i pomi fructiferi. Titu Corla se 
sfătuiește întotdeauna cu Savu 
Roșu, secretarul organizației de 
partid din comună, l-a povestit 
întîmplarea cu cazonele, s-au sfă
tuit îndelung și a doua zi împre
ună cu ceilalți deputați au hotărît 
să înceapă din resurse locale cons
trucția unei fabrici de conserve și 
marmeladă. Așa au făcut și cu clă
direa sfatului popular. Deputății, 
în frunte cu comuniștii Nicolița 
Bucurete, Savu Roșu, Ion Bărbu- 
ceanu, împreună cu sătenii din co
mună au hotărît să construiască 
prin autoimpunere o clădire mare. 
Au muncit zi de zi și acum ișelni- 
țenii se mîndresc cu această nouă 
realizare a lor.

Tot prin autoimpunere au refă
cut și școala mîndră și impună
toare din mijlocul satului. Iniția
tiva președintelui comunist s-a vă
zut în cea mai mare parte din 
realizările obținute Și de aceea îl 
și iubesc oamenii. II iubesc pentru

că e în fruntea lor In tot ceea ce 
bun se face. Oamenii ii iubesc și 
pentru faptul că le ascultă păsu
rile și se luptă pentru rezolvarea 
lor.

U vezi de multe ori seara, por
nind pe ulițele satului. Se oprește 
la cîte o poartă și întreabă:

— Bade Andrei, ți s-a făcut bine 
copilul? l-au folosit medicamen
tele pe care le-ai primit de la dis
pensar?

— Da tovarășe președinte, îți 
mulfumesc și pentru întrebare și 
pentru, ajutor.

Oamenii îl prețuiesc pentru că a 
găsit calea spre inima lor. Așa 
este președintele. In comuna acea
sta. pierdută undeva pe harta ță
rii. comunistul Titu Corlei este me
reu la datorie. Partidul l-a crescut 
cu grijă, iar președintele este demn 
de încrederea ce i s-a acordat.

Sînt cîteva simple și sumare no
te. Faptele însă — cete care vor
besc de la sine — sînt nenumă
rate. Dar fără îndoială, comunis
tul Titu Corlei le va îmbogăți ne
contenit, el le va înscrie mai de
parte în viața aceasta nouă care ti 
deschide largi pîrtii înainte.

D. TABACU
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Redacția ziarului nostru a primit acum cîtva timp o scri
soare din partea țăranului muncitor cu gospodărie mijlocie 
C. I. Mică, din comuna Alexeni, raionul Urziceni, regiunea 
Ploești. In această scrisoare, se pun o mulțime de intre- FOLOASELE MUNCII

” bări in legătură cu foloasele gospodăriei colective pentru 
.. (ăranii cu gospodării mijlocii. Am socotit că cei mai în drept 
o " '' .... ....................................

’ *
să dea asemenea lămuriri sînt înșiși colectiviștii. In acest 
scop am făcut cunoscută amintita scrisoare unor cadre de 
conducere ca și unor membri de rînd dintr-o seamă de gos- 

•• podării colective fruntașe și le-am adresat totodată rugă- 
;; mintea să dea răspuns pe larg la fiecare din întrebările puse. 
-■ Dată fiind însă importanța problemei, aducem la cunoș- 

tința cititorilor noștri atît scrisoarea țăranului muncitor 
” C. I. Mică, cît și răspunsurile primite in legătură cu ea.
£♦ ♦♦♦♦♦♦♦«♦♦«»♦♦ >»♦♦♦♦«♦♦♦♦♦♦♦ «■»♦

Viată mai
Ce mi-ar putea aduce în plus gos

podăria colectivă ? Să-ți spun drept, 
acum cîțiva ani, pînă nu se formase 
la noi în sat gospodărie colectivă, 
mi-am pus și eu întrebarea pe care 
vrei să ți-o limpezești acum și dum
neata, tovarășe Costică 1. Mică. A- 
cum, după trei ani de muncă în co
lectiv pot să-ți arăt ce folos mi-ă adus 
mie acest nou fel de muncă.

Și eu, înainte de a intra în colec
tiv, eram tot țăran mijlocaș. Aveam 
5,80 hectare de pămînt. II semănăm 
tot ca și dumneata cu grîu, porumb 

" și ceva nutrețuri pentru vite. Pămîntul 
era bun ca și al dumitale, iar rodul 
îmi era asemănător. După achitarea 
datoriilor către stat îmi rămîneau în 
fiecare an cam 4-5000 kg cereale. Din 
ele puneam de-oparte pentru semănat, 
pentru hrana vitelor. Așa s-a întîm- 
plat și în 1952. De atunci am 
intrat în gospodăria colectivă. In 
primul an, 1953, pentru 300 zile- 
muncă am primit 4.000 kg. porumb,

îndestulată
total ? înseamnă : 4770 kg porumb,
3339 kg grîu, 572 kg orz, 190 kg floa
rea soarelui, 238 kg. cartofi, 143 kg 
zahăr și 4531 lei.

Lingă acestea mai trebuie să pun 
și veniturile din gospodăria mea per
sonală. După cum prevede în statut, 
eu am pe lîngă casă o grădină de un 
sfert de hectar care-mi dă legumele 
și zarzavaturile necesare, o vacă cu 
lapte, doi porci grași din care vînd 
unul, păsări etc..

Insfîrșit, mai vreau să spun că din 
produsele primite pentru munca în 
gospodăria colectivă, nu mai am de 
dat cotă și plată în natură pentru 
munca cu tractoarele S.M.T.-ului, nu 
am de plătit impozite; ele au fost a- 
chitate de gospodăria colectivă.

Sînt la noi în gospodăria colectivă 
oameni care primesc și mai mult ca 
mine, sînt și alții ce primesc mai pu
țin. Fiecare e răsplătit după cum 
muncește, adică după numărul zile- 
lor-muncă -executate în gospodărie.

8

C e-m i poate aduce ni unea 
în gospodăria colectivă ? î

Munca la cîmp și pentru creșterea vitelor îmi I 
aduce în fiecare an și bani frumoși. Anul acesta | 
am luat din vînzarea cerealelor 4000 lei, de pe 8 
sfecla de zahăr 1300 lei, de pe un cal pe care l-am g 
înlocuit 2000 lei, etc. Cu una cu alta, am strîns a- 8 
proape 10.000 lei. Din asta, am avut de plătit 2500 | 
lei impozit și 279 lei taxe ADAS, sume pe care de 8 
asemenea le-am achitat în întregime.

Cu restul de bani îmi port la școală copilul cel 8 
mai mare — pe Florian. O parte însemnată am | 
pus-o apoi deoparte. Cu acești bani, și ct» ce voi 8 
mai economisi, la anul îmi voi face un gard nou, | 
ca și unele lucruri care-mi mai trebuie. 88 După cum vedeți gospodăria mea este de mijloc, 8 
cum sînt multe în țara noastră. Muncesc cu sîr- | 
guință tot anul și printr-o bună chibzuire ajung 8 
că am cele ce-mi trebuie, pot să mă socotesc cum | 
se spune „un om în rînd cu lumea". De o bucată 8 
de timp încoace sînt însă — după cum v-atn mai » 
arătat — întrebat dacă nu vreau să mă trec la | 
colectiv. Eu sînt om cinstit. Nu umblu cu 8 
gînduri ascunse. Dar îmi pun întrebarea: ce avan- | 
taje îmi poate aduce munca în gospodăria colec- 8 
tivă ? Voi avea eu oare acolo mai multe bucate g 
decît am acum ? Voi putea să cresc ca și acum 8 
vite ? In colectivă, veniturile mele bănești vor fi 8 
oare mai mari ? Pe ce le voi obține ? Pe copilul cel 8 
mare îl port în școală. Dar cei mai mici vor rămî- | 
ne mai mult ca sigur să muncească alături de mi- 8 
ne, la țară. Așa cum sînt acum, dacă ar trebui să-i g 
căsătoresc, le-aș putea da pămînt și vite. Dacă 8 
însă intru în colectivă, care le va fi zestrea ? |

Iată într-un cuvînt întrebările, gîndurile mele. | 
Dacă a-ți putea să-mi dați ta toate acestea un 8 
răspuns cît mai concret și cît mai limpede, v-aș 8 
mulțumi din inimă și v-aș fi cît se poate de recu- 8 
noscător. 8

Gospodăria colectivă 
cunoaște o grabnică dezvoltare

3100 kg- grîu, în afară de alte pro
duse. Vei zice oare că atunci a fost 
un an bun sau — cum spun unii rău 
voitori — „așa-i în primul an și pe 
urmă ia statul tot". Nu-ți face aseme
nea gînduri și nu da crezare unor 
așa vorbe. Ele n-au nici un temei. 
După primul an, noi ne-am apucat și 
mai vîrtos de lucru. Și atunci și cîș- 

. tigul nostru a crescut. Să facem îm
preună o socoteală. De la începutul 
anului în care ne aflăm și pînă acum 
am făcut laolaltă cu Anica — fata 
mea — 477 zile-muncă. Fiecare zi de 
muncă valorează cîte 7 kg. grîu, IO 
kg porumb, 1,200 kg orz, 400 gr. floa
rea soarelui, 500 gr. cartofi, 300 gr. 
zahăr și 9,50 lei. Cît înseamnă în

și la patrie
Acum cîtva timp, am primit 

zița unor oameni din niște i 
mărginașe ale raionului nostru:] 
<E_ ____ '
și din alte părți. Și ei întrebau ca j 
și dumneata, tovarășe Mica : „C-1 
are să ne aducă gospodăria colec- J 
tivă ? Avem s-o ducem mai bine ] 
acolo?" In aceste întrebări eu văd] 
o parte bună. Ei bine, vreau să ) 
spun că omul caută să se convin- ] 
gă singur de foloasele drumului pe ] 
care vrea să și-l aleagă. Și trebuie) 
să spun că drumul acesta al colec- ] 
ti vei s-a dovedit de mult că este] 

f calea sigură spre belșug pe care J 
t pășește țărănimea muncitoare. " 1
f putea să dau cîteva 
f din gospodăria noastră, 
t ca “ ‘ 

j inainte de a intr 
( aceleași venituri 
] le ai si dumne:

I kg. produse. După cîte îmi dau sea- ]

(

: vi- ] 
sate] 

din M. Kogăiniceanu, din Ibrianu J 
va { 

,Ce ]

Cred că în mare parte ți-am arătat 
ce folos în plus mi-a adus mie gos
podăria colectivă. Dar de unde vine 
cîștigul sporit al colectiviștilor, des
pre izvorul acestor venituri încă nu 
ți-am vorbit. Venitul nostru vine din 
recolta mai mare pe care o putem do- 
bîndi în gospodăria colectivă, unde 
muncile se fac în mare parte cu trac
toarele și mașinile, unde haturile sînt 
desființate, și unde metodele agro
tehnice înaintate pot fi aplicate în con- 
dițiuni mult mai bune decît în gospo
dăriile țărănești individuale. Cu alte 
cuvinte, pe întinderi mari putem face 
cu adevărat agricultură științifică.

Așa se explică de ce noi am recol
tat 2.200 kg grîu în medie la hectar, 
adică cu 1000 kg la hectar mai mult 
decît țăranii cu gospodării indivi
duale. Așa se explică de ce noi am 
cules 4.800 kg porumb la hectar, cam 
cu vreo 2.000 kg la hectar mai mult 
decît în sectorul particular.

Belșugul de produse pe care-1 do- 
bîndim prin munca în comun, pe în
tinderi mari de pămînt, cu mijloace 
mecanizate și după metode agroteh
nice înaintate, ne face viața mereu 
mai îndestulată.

AUREL FARCAȘ 
membru al gospodăriei colective 

din comuna Iratoș, regiunea Arad

Aș] 
exemple j 
Oameni) 
Piriea, ] 
aveau j

Radu Mocanu, 
Marin Darie și 
înainte de a intra în 

iri pe 
le ai și dumneata, 
situația lor s-a schimbat. Numai] 
anul acesta au primit pentru zilele- ] 
muncă: unul 17.158 kg. produse, 

] al doiiea 15.778 kg., ultimul 11.684 j (’ _ i  n . „ V ax _ a • j _ .   |tvg. jjiuuuov, izupu viiv ama uau ovw-' 
( ma, dumneata ești un gospodar ] 
[• harnic. Unor astfel de oameni însă, j 
( gospodăria individuală le ține pu-] 
(terile inchingate, nu le dă putința ] 
} să arate tot ce sînt în stare. Dar j 
I în colectiv, după cum am arătat ] 
l că s-a întîmplat și la noi, ei pot ] 
[ s-o facă din plin. Nimic nu-i stin- j 
( gherește aici. Dimpotrivă, totul ie ] 
i vine în ajutor, totul le dă posibili- ] 
] tatea să-și arate pe larg priceperea, j 
( îndemînarea, chibzuință cu care] 
j sînt înzestrați. Vreau să te fac, to- j 
] varășe Mică, să te gîndești ce s-ar i 
I întîmpla cînd în toată țara noastră J

i

Ion
alții, 
colectiv, cam J 
care spui că ]

Acum, insă, ]

1

varășe Mică, să te gîndești ce s-ar ) 

se vor întemeia gospodării colec-] 
tive ?! Oamenii de la sate ar pu- j 
tea să trimită la orașe cantități ] 
mai mari nu numai de alimente, ] 
ci și de materii prime pentru indu- j 
strie. La rîndul lor, muncitorii din ] 
fabrici ne-ar putea trimite ‘nouă ] 
mai multe tractoare, mai multe J 
mașini. Intr-un cuvînt, de pe ur- ] 
ma unui asemenea fapt ar avea de ] 
cîștigat țara noastră și noi înșine. J

Acum dumneata ești la o răspîn- ] 
tie. Vechile deprinderi, munca dej 
atîția ani, te trag înapoi spre gos-] 
pouăria indivicuaiă. Inima, însx, te ] 
mină înainte, te îndeamnă spre co-J 
iectiv. Dă ascultare inimii, wzarușe ] 
Mică. Fă pasul acesta hotărîtor. Și j 
n-are să-ți pară rău. Și dacă toți J 
țăranii mijlocași vor face la fel, va] 
ii cu atît mai bine. Va fi mai bine] 
pentru ei, va fi mai bine pentru J 
scumpa noastră patrie.

TUDOR MANEA MOCANU ] 
vicepreșe.dinte al gospodăriei j 
colective, din comuna Sur- J 
dila Greci, regiunea Galați ]

De vreo cîțiva ani încoace mă vizitează agita
tori și activiști de partid din comună și de la raion. 
Ei mă întreabă adeseori dacă nu vreau să mă în
scriu în gospodăria colectivă. Pînă acuma i-am 
tot amînat și nu le-am spus nici da, nici nu.

Eu cred că a te înscrie in colectiv este o treabă 
foarte serioasă. Asta înseamnă să-ți prefaci toată 
viața, să-ți iei de la capăt toate rosturile. Nu m-atn 
hotărît încă să fac pasul ăsta. Nu m-am hotărît 
pentru că drept să vă spun, în mintea mea se iscă 
o mulțime de întrebări la care pînă acum n-am pu
tut să aflu răspunsuri. Să vă spun mai pe îndelete 
despre ce este vorba.

Eu am o gospodărie nici prea mică, nici prea 
mare — de mijloc. Stăplnesc în total 5,50 ha. teren 
arabil, pămînt care în ce privește calitatea poate 
fi socotit printre cele mai bune. II cultiv singur. 
Pun mai cu seamă cereale: grîu, porumb, etc. Mă 
străduiesc să-mi lucrez bine ogoarele. Statul mi-a 
venit în ajutor. De cîtva timp pot să lucrez cu 
S.M.T. Urziceni ale cărei tractoare îmi ară pentru 
grîu, îmi fac ogor pentru porumb, îmi dezmiriștesc. 
Toate acestea m-au ajutat să scot mai în fiecare 
an recolte destul de mari. Anul acesta bună
oară, am avut următoarele producții: la grîu, 
peste 2000 kg. pe ha., la porumb aproape 2700 kg. 
la ha, la orz 1600 kg, la sfecla de zahăr 6.000 kg 
de pe 0,25 ha.

încă de cînd eram tînăr mi-a plăcut să cresc 
vite. In grajdurile mele se află, de vreo 4-5 ani, 
2 cai, o vacă; am de asemenea 10 oi, 2 porci, un 
mînzat, 20 de curci, 12 gîște, 70 de găini și altele. 
Vitele mele nu sînt de rasă aleasă. Dar fiindcă le 
îngrijesc cum se cuvine se dovedesc productive.

Sînt unul dintre oamenii care își predau cu con
știinciozitate cotele cuvenite statului. Anul acesta 
am avut de dat: 842 kg. grîu, 1093 kg. porumb, 
297 kg. orz, 66 kg. carne de vacă, 15 kg. carne de 
porc și 7 kg. și jumătate lînă. Am predat tot, pînă 
Ia ultimul kg. După ce m-am achitat de datorii 
mi-au mai rămas mai bine de 5.000 kg. produse.

COSTICA I. MICA
țăran mijlocaș din comuna Alexeni, raio

nul Urziceni, regiunea Ploești
s> _oooooooooocoooooooc

838.000 lei
Ai obținut 24.000 

kg. sfeclă de zahăr 
la hectar I E o produc
ție destul de frumoa
să. Ea vădește că d-ta 
ești un priceput culti
vator de sfeclă de za
hăr, tovarășe Mică. Și 
la noi în comună se 
cultivă sfeclă de za
hăr de mai mulți ani. 
Se cultivă și în gos
podăria colectivă pe o 
sută și ceva de hecta
re. Imprăștiem îngră
șăminte chimice și gu
noi de grajd pe tere-_ 
nul repartizat acestei 
culturi, pămîntul îl 
pregătim cu tractoa
rele și mașinile S.M.T. 
iar buchetatul, prașile- 
le 
le 
și 
în
medii la hectar mai 
mari decît ale dumita
le. Acum doi ani am 
recoltat 26.000 kg. la 
fiecare hectar, anul 
trecut 28.733 kg., iar 
anu] acesta aproape 
281000 kg la hectar.

și celelalte lucrări 
executăm la vreme 
cu grijă. Obținem 
fiecare an recolte

din cultura sfeclei de zahăr
Ai putea spune că 

la noi pămîntul e mai 
bun, mai potrivit pen
tru .......................
Nu 
este 
mai
Sînt și la noi în sec
torul particular culti
vatori de sfeclă, price- 
puți, dar producția lor 
este în fiecare an cu 
7—8.000 kg. mai mică 
față de a noastră. Di
ferența de producție 
la hectar se explică 
prin superioritatea lu
crării pămîntului pe 
întinderi mari, cu mij
loace mecanizate. Căci 
una este să cultivi 
sfeclă pe o fîșie de un 
sfert de hectar, așa 
cum fac țăranii cu 
gospodării individuale, 
și alta e să cultivi pe 
o tarla de 100 hectare, 
așa cum facem noi.

De pe urma sfeclei 
de zahăr, d-ta ai cîști- 
gat 1300 lei. Noi am 
cîștigat, în acest an,

sfeclă de zahăr, 
cred că aceasta 

cauza recoltei 
mari și iată de ce.

838.000 lei și aproape 
3 vagoane de zahăr. 
Datorită extinderii 
culturii sfeclei de za
hăr și producției spo
rite la hectar, colecti
viștii primesc an de 
an mai mulți bani șt 
zahăr pentru zilele- 
muncă. Față de 1951, 
cînd fiecare zi-muncă 
valora (în afară de 
cereale) 90 gr. zahăr 
și 1,30 lei, în 1955 se 
repartizează la fiecare 
zi-muncă 240 grame 
zahăr șl 8,30 lei. Mul
te familii de colecti
viști vor primi acum 
la sfîrșitul anului, su
te de kilograme de za
hăr și în jurul sumei 
de 10.000 lei pentru 
zilele-muncă, pe lîngă 
cantitățile de grîu, po
rumb și alte produse.

ALMAȘ 
ADALBERT 

membru al gospodă
riei colective din co

muna Dorobanți, 
raionul Arad

Este destul de greu, dar am să în
cerc să fac o comparație între dez
voltarea gospodăriei dumitale, tovară
șe Mică, și a gospodăriei noastre co
lective. Iată mai întîi, însă, cîteva ci
fre cu privire îa creșterea numărului 
de animale din gospodăria noastră 
colectivă

se vede noi

Animale 
existente in 1951 în 1955

vaci 8 90
scroafe 1 50
porci niciunul 185
boi 2 30
cai 8 56

pornitam
avem ade-

După cum 
cu cîteva vite, iar acum 
vărate ferme zootehnice. Numărul vi
telor dumitale, după cum am înțeles 
din scrisoare, a rămas cam același.

O altă latură a dezvoltării gospo
dăriei noastre colective o constituie 
construcțiile noi. Noi am clădit în ul
timii ani două grajduri de cîte 80 de 
vite mari fiecare; unul de vaci, altul 
de cai. Am clădit o magazie de 50 
vagoane cereale, două pătule de po
rumb, remize pentru unelte, o mater
nitate pentru 50 de scroafe, un saivan 
de 600 de oi. Am înființat în anii din 
urmă ateliere de fierărie, rotărie, am 
pus în funcțiune o moară pentru pre
parat furaje, am cumpărat un autoca
mion, cîteva care noi și altele.

Intre timp la noi s-a făcut tarlali- 
zarea pămîntului, s-au produs semințe 
de soi, cum ar fi spre exemplu să- 
mînța hibridă de porumb. A fost a- 
menajată grădina de legume și zar
zavaturi. S-au plantat pomi fructi
feri. Acum facem pregătirile necesare 
pentru ca din anul ce vine să trecem 
la introducerea unui asolament de 
zece ani.

Toate acestea sînt aspecte ale pu
ternicii dezvoltări pe care a luat-o 
gospodăria noastră colectivă în ultimii 
cipci ani. Or, la dumneata în gospo
dărie în acești ani dezvoltarea 
aproape de neobservat.

Acum să trecem la venituri, 
rită dezvoltării multilaterale a 
ducției obștești, datorită investițiilor 
pc care le-am făcut, gospodăria noas
tră a ajuns încă din anul trecut mi
lionară, avind. un venit bănesc de 
1.093.077 lei. La noi a crescut produc
ția cerealieră, întrucît s-a îmbunătățit 
felul de lucrare a pămîntului. Recol
tele și veniturile bănești la fel de mari 
ne dau posibilitatea ca anul acesta să 
investim în dezvoltarea gospodăriei 
cam 300.000 lei.

La noi cu toate investițiile înfăp
tuite, veniturile repartizate la colecti
viști pentru zilele-muncă prestate sînt 
mai mari ca ale dumitale. Familia 
colectivistului Csomoș Francisc pri
mește în acest an, numai bani peste 
10.000 lei. Separat de asta, i se cu
vine mai mult de un vagon de cereale. 
Eu voi primi cam tot atît. Dacă la 
acestea mai adaug cîștigurile din gos
podăriile noastre personale, atunci 
îmi dau seama că venitul curat al 
dumitale este ceva mai jos de jumă
tate față de al nostru.

Dumneata, tov. Costică I. Mică, in- 
trînd în colectiv, vei avea un sfert de 
hectar de grădină, vel avea vaca pe 
care o ai și acum sau poate o alta 
mai bună, vei avea porci, oi și păsări. 
Pămîntul și vitele de muncă vor in
tra însă în marea gospodărie colecti
vă. Aceasta se va dezvolta cum poate 
nici nu-ți închipui acuma.

ION KOVEJDI 
membru în consiliul de conducere 

al gospodăriei colective din 
Salonta, regiunea Oradea

este

Dato-
pro-

Bani mai mulți, zestre mai mare...
Șl

Mi-ar fi părut mai bine tovarășe 
Mică dacă toate cele pe care vreau să 
ți le povestesc, le-ai fi putut cunoaște 
dumneata singur, la fața locului. Sînt 
convinsă că atunci ți-ai fi limpezit 
multe din problemele care spui că te 
frămintă.

După cum se vede, dumneata ești 
un om harnic și priceput. Cred că asta 
te-a și ajutat să-ți durezi gospodăria 
de care vorbești cu atîta dragoste. 
Trebuie să-ți spun însă cu părere de 
rău că multe din realizările dumitale 
sînt destul de mici. Mici sînt și recol
tele, destul de mici și veniturile bă
nești, mică este și zestrea pe care spui 
c-ai da-o copiilor. Mare este numai 
munca dumitale pe care, după cum 
arăți, o depui „tot anul". Și așa tre
buie să fie. Pentru că în gospodăria 
individuală, fie ea una mică sau una 
mijlocie ca a dumitale, nici nu se poa
te scoate mai mult. La noi in 
tivă însă, lucrurile se schimbă, 
sînt mai multe posibilități.

Dar nu despre asta voiam 
scriu. Mai bine zis, nu numai despre 
asta. Voiam mai ales să-ți scriu 
pre venituri, zestre, muncă, etc.

In ceea ce privește veniturile 
nești ale oamenilor noștri, cred 
să poți singur să-ți dai seama ce pot

nu numai atît
cîștiga ei, dacă am să-ți arăt de unde 
se pot obține. Izvorul principal de 
venituri ii constituie produsele pe 
care oamenii noștri le primesc pentru 
munca lor. La noi un om ia în general 
de la colectivă mult mai multe bucate 
decît are nevoie pentru consum. Va
sile Vlădăreanu, un fost mijlocaș bu
năoară, a primit anul acesta pentru 
cele 800 de zile-muncă pe care le-a 
făcut împreună cu familia, 10.400 kg.

alții. Care le-a fost zestrea? In pri
mul rînd zilele de muncă ale tinerilor, 
apoi ceea ce le-au dat părinții. Un 
exemplu mă va ajuta să te lămuresc 
mai bine. Am să-l dau chiar pe acela 
al fetei mele, Viorica. S-a căsătorit 
cu Vasile Mihai. Ea a avut 120 de 
zile-muncă, el 190. La un Ioc fac 310 
zile-muncă, adică socotit în produse: 
1550 kg. porumb, 1220 kg grîu și mul
te altele. Pe lingă asta, eu i-am dat

colec- 
Aici

să-ți

des-

bă- 
c-ai

Posibilități sporite pentru creșterea animalelor
Față de gospodăria țărănească 

individuală, marea gospodărie co
lectivă dă putința nu numai unei 
sporiri a producției vegetale dar 
și dezvoltării creșterii animalelor. 
In gospodăria noastră colectivă eu 
mă ocup tocmai de sectorul zooteh
nic. De aceea, vreau, tovarășe 
Costică I. Mică, să-ți vorbesc 
despre aceasta.

Adăposturi mai bune. La noi în 
comună, oamenii s-au ocupat din 
totdeauna cu creșterea animalelor. 
Niciodată însă nu au putut asigura 
vitelor adăposturi atît de bune ca 
în gospodăria colectivă. De curînd, 
noi am terminat construcția unui 
grajd de zid, pentru 120 de vaci. 
Grajdul e luminos, — așa cum le 
priește vacilor — iar ușile lui nu 
dau în afară pentru a se pierde 
căldura. Construcția are 
de . scurgere, jghiaburi, 
instalații de apă, etc. 
ceea ce îngăduie păstra
rea permanentă a curățe
niei. Sînt instalate în 
grajd adăpători automa
te, așa că vacile pot bea 
apă orictnd le e sete. In 
clădirea despre care vor
besc se află o încăpere 
separată pentru pregăti
rea furajelor, boxe pen
tru fătări. cameră de 
izolare pentru viței, o 
cameră de depozitare a 
laptelui.

Pot țăranii muncitori 
cu gospodărie indivi
duală să aibă asemenea 
adăposturi pentru vite ? 
Fără îndoială că nu.

Vara vitele noastre au 
hrană verde, datorită 
bunei întrețineri a pă
șunii și organizării pă- 
șunatului în tarlale. Iar
na avem pentru ele

șanțuri

furaje însilozate. De pildă, pentru 
iarna aceasta noi am însilozat peste 
120 vagoane cu borceag, trifoi, 
lucernă, porumb furajer și alte 
nutrețuri.

In legătură cu îngrijirea vreau 
să-ți vorbesc despre un singur fapt 
din care se vede superioritatea 
gospodăriei colective față de cele 
individuale. La noi sînt stabiliți 
oameni care se ocupă numai și nu
mai de îngrijirea animalelor. Di
mineața la ora 5 le curăță, le mulg 
și le dau hrană. Apoi curăță graj
dul, scot vacile la plimbare, fiindcă 
mișcarea le este foarte necesară. 
La ora 10 iar se face hrănirea și 
mulsul vacilor, se curăță așternu- 
tarile, la ora 4 după masă la fel și 
seara la fel. Cu alte cuvinte, toată 
ziua colectiviștii îngrijitori de vite

cu 
se

se ocupă de treaba lor, în vreme 
ce un țăran individual nu se ocupă 
de animale decît „printre picături", 
cum se zice.

Datorită adăposturilor bune, 
hranei și îngrijirii atente, vacile 
noastre au acum o productivitate 
ridicată. Aproape 3000 litri lapte 
mulgem de la fiecare în timp de 
un an. Unele, cum ar fi cea 
nr. 16, au întrecut 3500 litri și
apropie de 4000 litri lapte anual.

Cu aceeași atenție îngrijim por
cii, oile, păsările și celelalte ani
male. Tocmai de aceea noi am iz
butit, mai ales prin prăsită, să 
avem animale bune și să mărim 
numărul lor. De unde la înființarea 
gospodăriei colective aveam doar 9 
vaci, acum numărul lor trece de 
100. La început aveam trei scroafe; 
acum, avem 26, plus 6 vieri si

Grajdul modern pe care și l-a construit recent gospodăria colectivă din Bod.

\ mare număr de porci. Avem de 
asemenea o turmă cu aproape 600 
de oi și o crescătorie de păsări. 
Dacă s-a înmulțit numărul de ani
male și a sporit productivitatea 
lor, gospodăria colectivă a avut 
venituri mereu mai mari. In 1952, 
veniturile din creșterea animalelor 
erau de 54.731 lei. Anul trecut, ele 
au ajuns la 389.853 lei, reprezen- 
tind aproape jumătate din întregul 
venit bănesc al gospodăriei colec
tive. Bine înțeles că aceasta a fă
cut să se ridice și valoarea zilei- 
muncă. In anul acesta, pentru fie
care zi-muncă, alături de produse, 
se va da și o sumă de aproape 10 
lei. Sînt mulți colectiviști la noi în 
gospodărie care vor primi numai 
bani cca. 10.000 lei.

Separat de animalele gospodă
riei obștești colectiviștii au posibili

tate să crească în gos
podăria lor personală o 
vacă cu lapte, doi-trei 
porci, cîteva oi, păsări. 
Intrînd în gospodăria co
lectivă. dumitale ți-ar 
rămîne în gospodăria 
personală vaca pe care o 
ai, ți-ar rămîne porcii, 
oile și păsările. Un 

■ număr asemănător de 
animale, au aproape 
toți membrii gospodăriei 
noastre colective pe lin
gă casa lor.

Dacă mai vrej tova
rășe Costică I. Mică, și 
alte lămuriri despre 
felul cum creștem noi 
animalele te rog să-mi 
scrii căci eu cu dragă 
inimă îți voi împărtăși 
experiența noastră.

VILMOS GODRI 
brigadier zootehnic în 
gospodăria colectivă din 
comuna Bod, regiunea 

Stalin. i

Casa nouă a colectivistului Costea Badea din Roseți.
produse diferite dintre care griu 3.360 
kg., porumb 4.000 kg. și altele. Pentru 
hrana lui și a familiei sale, Viădă- 
reanu are nevoie de cel mult 5.000 kg. 
Restul le poate vinde. Așa a și făcut 
de altfel. Cu banii luați și-a cumpărat 
mobilă, haine și alte lucruri de tre
buință. O altă sursă de venituri este 
contractarea animalelor. Avind mari 
rezerve de porumb colectiviștii noștri 
pot să crească in gospodăria lor per
sonală porci, vaci, mînzați, etc. Ingră- 
șînd aceste vite le pot vinde statului. 
Așa au și procedat: Lache Savu, Ale- 
cu Moroianu, Vasile Moroianu, N. Co- 
man și mulți alții. Pentru animalele 
îngrășate și predate statului ei au pri
mit mii de lei. Apoi mai toți colecti
viștii noștri au acasă vaci. Cresc vite 
bune care dau lapte mult. Colectiviștii 
pot să vîndă cooperației o parte din 
producția de lapte de la vacile lor. Și 
așa și fac unii cum ar fi de pildă 
Dumitru Trifu, Ion Ceauș, Gogu Ga- 
vrilă și alții. La capitolul acesta tre
buie să mai adaug încă un izvor de 
venituri; cel mai important: zilele- 
muncă făcute în colectiv. Anul acesta 
nu ne-am fixat incă asupra sumei pe 
care o vom da oamenilor dar după toa
te semnele, ea se va ridica la 3—4 lei 
pe zi-muncă. Dacă un om, Vlădăreanu 
de pildă, are 800 de zile-muncă în
seamnă că el va primi, afară de pro
duse, o sumă de 2400—3.200 lei. lată 
deci cîte posibilități de a obține veni
turi bănești sînt in gospodăria colec
tivă. Și trebuie să-ți spun că nu le-am 
enumerat decît pe cele principale.

Trec acum la zestre. Dumneata n-ai 
căsătorit încă nici un copil. Eu și alți 
colectiviști de-ai noștri insă ți-am 
luat-o inainte. In Roseți, numai în 
toamna aceasta au fost cel puțin zece 
nunți ale membrilor gospodăriei noas
tre. S-au căsătorit și flăcăul lui Co- 
leașă, și Vasile Mihai, și N. Peniță, și '

fetei o vacă, un porc, mobilă pentru o 
cameră (șifonier, oglindă, masă de 
mijloc, pat, patru scaune, etc.) precum 
și altele. Tatăl flăcăului i-a dat aces
tuia, la rîndul lui, zestre. Vei spune 
poate : „Bine, dar nu toți se pot mă
sura cu președintele". Te asigur că nu 
fac excepție. Dimpotrivă, sint alți co
lectiviști care au posibilitatea să dea 
copiilor lor o zestre și mai mare. In 
rîndul acestora aș putea să numesc nu 
mai departe pe Gheorghe Min.

Vreau ca inainte de a încheia, să-ți 
mai lămuresc o problemă. Dumneata 
auzi : 800, 500, 600 zile-muncă. Și-ți 
închipui poate că pentru a face un 
asemenea număr de zile, oamenii noș
tri trebuie să lucreze zi și noap.e. 
Dușmanii noștri, chiaburii, așa șoptesc 
unora a ureche. Dar lucrurile nu 
stau de loc în felul acesta. Adevărul 
e că în gospodăria colectivă munca 
este organizată așa fel incit omul 
poate lucra in voie, că el nu e silit 
să presteze un anumit număr de cea
suri pe zi etc. Mecanizarea într-o pro
porție mai mare a muncii, faptul că la 
executarea unei lucrări sau a alteia 
iau parte zeci de oameni, toate aces
tea fac ca în general, în gospodăria 
colectivă să se lucreze mai puțin decît 
in cea individuală.

Cele spuse de mine arată destul de 
limpede cred că gospodăria colectivă 
poate să-ți aducă multe lucruri în plus 
față de cele pe care le scoți acum lu- 
crînd în gospodăria dumitale indivi
duală. Sînt convinsă că dumneata, to
varășe Mică, ai să-ți dai pînă la urmă 
seama de acest adevăr. Și dacă scri
soarea mea te va ajuta cît de cît în 
această privință, voi fi cu atît mai bu
curoasă.

MARIA FANACHE 
președinta gospodăriei colective 

din comuna Roseți, 
regiunea București
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Expresie vie a relațiilor 
de tip nou

Anul acesta, producția de țiței 
de 10.500.000 tone depășește cu 
3.900.000 tone producția din 1938, 
anul cu cea mai mare producție de 
țiței realizată în timpul regimului 
burgh ezo-moșieresc.

Este o cifră elocventă care vor
bește cu vigoare despre avîntul ne
maicunoscut al industriei noastre 
petrolifere, despre punerea în valoa
re a principalei mari bogății a țării 
noastre: petrolul. Partidul nostru a 
pus la baza dezvoltării industriei 
petrolifere tocmai problema punerii 
în valoare a bogatelor noastre zăcă
minte de petrol, descoperirea de noi 
terenuri petrolifere, exploatarea ra
țională bazată Pe cele mai noi cu
ceriri ale științei.

îndeplinind sarcinile trasate de 
partid, beneficiind ta tot pasul de a- 
jutorul neprecupețit al Uniunii So
vietice, bravii noștri petroliști au 
desfășurat o vastă activitate pentru 
refacerea și dezvoltarea vechilor 
șantiere petrolifere și pentru crea
rea altora noi. Drept urmare, pe 
harta economică a țării au apărut 
ori s-au dezvoltat în anii cincinalu
lui mari regiuni petrolifere — Mol
dova, Pitești și Oltenia. Moldova, 
de pildă, regiune considerată de ca
pitaliști ca „nerentabilă1* *, produce 
acum Intr-un singur an cît a produs 
de-a lungul a 87 de ani. Forajul 
cu turbina, metodă inițiată de petro
liștii sovietici, este astăzi larg răs- 
pînditg în Moldova. Cu ajutorul ei 
o sondă care se săpa în trecut în 60 
de luni este dată acum în producție 
în mai puțin de o lună. Dezvoltarea 
rapidă a acestei importante regiuni 
petrolifere a țării se vădește și în 
numeroasele construcții realizate 
aci.

purtate au prilejuit un viu schimb de 
păreri în problemele principale ale 
prevenirii și combaterii bolilor trans
misibile.

In încheierea lucrărilor, sesiunea a 
trimis C.C. al P.M.R. o telegramă prin 
care colectivul Institutului își ia noi 
angajamente pentru lărgirea activității 
sale de cercetare spre a aduce noi con
tribuții la ocrotirea sănătății oameni
lor muncii.

★
In cadrul manifestărilor Săptămînii 

cărții beletristice joi a avut loc la 
Casa Prieteniei Romîno-Sovietice o 
seară de poezie organizată de Editura 
„Cartea rusă11 și Consiliul orășenesc 
București—A.R.L.U.S., cu prilejul a- 
pariției în limba romînă a volumului 
„Antologia poeziei sovietice11.

★
Vineri 16 decembrie orele 18,30 în 

sala Casa Prieteniei Romîno-Sovieti
ce, din str. Batiștei nr. 14 va avea 
loc conferința: „Patriotismul și inter
naționalismul proletar oglindite în li
teratură sovietică". Va vorbi tov. Lu
cia Olteanu-Utan, publicistă. Urmea
ză vizionarea filmului artistic „Pute
rea dragostei11.

(Agerpres)

Din exemplele amintite și din 
multe altele, întîlnite la tot pasul 
tn anii aceștia în schelele noastre 
petrolifere, în rafinării, în birourile 
geologilor, ne dăm seama de rolul 
hotărito' pe care l-a avut ajutorul 
sovietic, masiv și de înaltă tehnici
tate, în dezvoltarea industriei noa
stre petrolifere. Forma concretă de 
manifestare a acestui ajutor a cons
tituit-o societatea mixtă sovieto-ro- 
mînă, ,,Sovrompetrol“, creată încă 
din anul 1945 pe bază de paritate, 
în urma înțelegerii intervenite între 
Guvernul Sovietic și Guvernul Ro- 
tnîn. Crearea acestei societăți a a- 
vut ca scop să contribuie la reface
rea cît mai rapidă și dezvoltarea 
continuă a industriei petrolifere ro- 
mînești, folosindu-se pentru aceas
ta experiența înaintată, acumulată 
de industria petroliferă a Uniunii 
Sovietice.

Și într-adevăr, ajutorul sovietic 
•transmis nouă prin intermediul so
cietății „Sovrompetrol**  a scos in
dustria noastră petroliferă din sta
rea de ruină în care o aduseseră ex
ploatarea capitalistă și războiul.

Dublarea producției de țiței în 
decursul a numai cinci ani, îndepli
nirea planului cincinal cu 5 luni

DEZVOLTAREA LITERATURII BELETRISTICE

Joi dimineața, mitropolitul Nikolai 
al Krutiței și Kolomnei, care a vizitat 
țara noastră, ca invitat al Institutului 
Teologic Protestant din Cluj, unde i 
s-a decernat titlul de doctor „Honoris 
causa11 s-a înapoiat în patrie.

*Joi la amiază a sosit în Capitală 
ca oaspete al Academiei R.P.R.. acad, 
prof Sava Ganovski, vice președinte 
ai Academiei de Științe a R. P. Bul
garia.

★
Cvartetul de stat „A. P. Borodin11 

din Moscova, care se află în țara 
noastră a dat joi seara în aula uni
versității „1. Bolyai11 din Cluj un con
cert care a cuprins lucrări de Borodin. 
Șostacovici și Debussy. Concertul s-a 
bucurat de o caldă apreciere din 
partea publicului.

★
In sala mare a Palatului Cultural 

din Tg Mureș a avut loc miercuri un 
concert simfonic extraordinar, dat de 
Filarmonica de Stat a Regiunii Auto
nome Maghiare, cu concursul violo
nistului belgian Andre Gertler. Con
certul s-a bucurat de un succes deo
sebit.

★
Joi dimineața s-au deschis, tn sala 

de ședințe a Academiei R.P.R., lu

1

înainte de termen, a fost obținută 
și prin înlocuirea sistemelor de ex
ploatare prădalnică a zăcămintelor, 
practicate de capitaliști, cu o ex
ploatare rațională, bazată pe cele 
mai noi cuceriri ale științei și tehni
cii. In regiunea Pitești, de pildă, s-a 
realizat cu ajutorul metodei sovie
tice de foraj cu apă o viteză comer
cială care întrece de 4 ori cel mal 
mare record din trecut, ajungîndu- 
se ca cele mai multe sonde să fie 
forate în numai 6—7 zile. La schela 
Boldești s-a obținut pînă în prezent 
prin folosirea metodei sovietice de 
menținere a presiunii gazelor în ză- 
cămînt un plus de producție de sute 
de mii de tone. Cu ajutorul stației 
de carotaj radio-activ primită din 
U.R.S.S. s-au efectuat pînă acum 
lucrări Ia mai mult de 50 sonde.

Succesele de astăzi ale industriei 
noastre petrolifere se datoresc în 
mare măsură și faptului că pentru 
prima oară. în anii de democrație 
populară, a fost creată pe baza do
cumentației sovietice și a sprijinului 
acordat de specialiștii sovietici o 
industrie nroprie de mașini și uti
laje petrolifere. Romînia este astăzi 
unica țară mică, bogată în petrol, 
care-și produce singură nu numai 
tot utîlaiul de care are nevoie acea
stă industrie, dar care are posibili
tăți importante șj pentru export.

Astăzi, industria noastră petroli
feră, ca și toate celelalte ramuri ale 
economiei naționale, se dezvoltă pe 
o linte ascendentă. Astfel, societa
tea mixtă sovieto-romînă. „Sovrom- 
petrol" și-a îndeplinit cu cinste sar
cinile care î-au stat în față. Rodni
ca ei activitate a pregătit condițiile 
pentru trecerea conducerii întreprin
derilor acestei societăți în mîinile 
organizațiilor de stat ale Republicii 
Populare Romîne. Asa cum reiese 
din comunicatul sovieto-romîn dat 
ieri publicității, Guvernul U.R.S.S. 
și Guvernul Republicii Populare Ro
mîne au căzut de acord asupra 
transferării participațîei sovietice 
la această societate către Republica 
Populară Romînă. Expresie a atitu
dinii prietenești a Uniunii Sovietice 
fată de țara noastră, acordul înche
iat la 13 decembrie 1955 prevede că 
valoarea participațîei sovietice fa 
societatea „Sovrompetrol11. ce se pre
dă Romîniei, se va restitui de către 
partea romînă în condiții avantajoa
se- eșalonîndu-se plățile pe un nu
măr de ani-

Comunicatul sovîeto-romîn cu 
privire la transferarea către Repu
blica Populară Romînă a participa- 
ției sovietice la societatea mixtă so
vieto-romînă „Sovrompetrol" — dat 
ieri publicității — vădește roa
dele bogate ale relațiilor de colabo
rare frățească cu Uniunea So
vietică. El exprimă relațiile de 
tip nou, statornicite între țările 
lagărului democratic, relații de prie
tenie frățească și de încredere, ba
zate pe egalitate în drepturi, pe res
pectarea suveranității naționale, pe 
colaborarea și ajutorul reciproc, în
truchipare vie a internaționalismului 
proletar.

INFORMAȚII
crările primei sesiuni științifice de 
bibliologie și documentare, organiza
tă de Biblioteca Academiei R.P.R. în 
cinstea celui de al 2-lea Congres al 
Partidului Muncitoresc Romîn.

Cuvîntul de deschidere a fost ros
tit de acad. Barbu Lăzăreanu, direc
tor general al Bibliotecii Academiei 
R.P.R

Au fost apoi prezentate comunică
rile : „B P Hașdeu și problemele bi
bliografiei11, de acad. Barbu Lăzărea
nu și „Un precursor al documentării 
științifice romînești : E. G. Racoviță11. 
de I. Lupu.

In cursul după-amiezii au avut loc 
ședințe de comunicări pe secții — 
secția de probleme de bibliografie și 
documentare și secția de probleme de 
biblioteconomie, istoria cărții și a bi
bliotecilor în R.P.R.

Lucrările sesiunii continuă.
★

In zilele de 12, 13 și 14 decembrie 
au avut loc lucrările primei sesiuni 
științifice a Institutului de epidemio
logie și microbiologie „Dr. I. Cantacu 
zino".

In cele trei zile de lucrări au fost 
prezentate 60 de comunicări științifice. 
Comunicările științifice și discuțiile

Spectaco! extraordinar 
cu concursul basului sovietic 

A. F. Ktivcenia
Joi seara a avut loc pe scena Tea

trului de Operă și Balet al R.P.R., un 
spectacol extraordinar cu concursul 
basului sovietic A F. Krivcenia, artist 
al poporului din R.S F.S.R. Artistul 
sovietic a interpretat rolul lui Don 
Bazitio din opera „Bărbierul din Se
villa11 de Rossini.

Celelalte roluri au fost interpretate 
de Mihail Știrbey, Șerban Tasian, 
Maria Snejina, artiști emeriți ai 
R.P R., Magda Ianculescu, Silviu Gu- 
rău și alții.

Conducerea muzicală a aparținut 
dirijorului Mihai Brediceanu. Specta
colul a fost călduros aplaudat de pu
blic.

Deschiderea 
expoziției interregionale 

de artă plastică
Joi la amiază, s-a deschis în Capi

tală expoziția interregională de artă 
plastică, organizată de sfatul popu
lar al Capitalei în colaborare cu Uniu
nea Artiștilor Plastici și Ministerul 
Culturii, în cinstea celui de al 2-lea 
Congres al P.M.R.

Expoziția cuprinde 300 lucrări de 
pictură, 154 lucrări de sculptură și 
670 lucrări de grafică, selecționate din 
cele peste 3.000 de lucrări prezentate.

In sala Dalles, și la Muzeul de Artă 
al R.P.R. sînt expuse cele mai bune 
lucrări ale artiștilor plastici din Ca
pitală și regiunile București, Constan
ța. Ploești, Pitești și Craiova. Și-au 
dat concursul maeștri ai artei noas
tre plastice și tineri absolvenți ai in
stituțiilor de învățămînt artistic. Lu
crările expuse oglindesc aspecte din 
diferite domenii de activitate, figuri 
ale oamenilor de seamă ai țării noa
stre. chipuri de muncitori și țărani, di
ferite aspecte din muncă, peisaje.

Sosirea unui nou grup 
de turiști sovietici

Astăzi sosește în Capitală cel de 
al 5-lea grup de turiști din Uniunea 
Sovietică, alcătuit din 30 persoane, 
care ne vizitează țara în cadrul con
venției încheiate între Oficiul Națio
nal de Turism „Carpați11 și „Inturist" 
din Moscova. Vizitele turiștilor sovie
tici în țara noastră vor dura 7 zile,

In primele patru zile, pe care le vor 
petrece în București, oaspeții vor vi
zita printre altele : muzeul de artă 
populară, muzeul de istorie a parti
dului, fabrica’ de confecții „Gh. Gheer- 
ghiu-Dej“ și vor asista la finala Cu
pei R.P.R. la fotbal, precum și la un 
spectacol de teatru. In cea de a 5-a 
zi, turiștii sovietici vor pleca pe Va
lea Prahovei pentru a vizita stațiunile 
Sinaia, Bușteni, Predeal și Orașul 
Stalin. In Orașul Stalin ei vor vizita 
uzina de tractoare „Ernst Thâlmann1*.

Tabere de iarnă pentru studenți
Studenții fruntași la învățătură din 

institutele de învățămînt superior vor 
avea prilejul să-și petreacă vacanța 
de iarnă în cele mai pitorești stațiuni 
de odihnă din țara noastră. In acest 
scop, s-au amenajat stațiunile balneo
climaterice din Sinaia, Predeal, Tuș- 
nad, Borsec, Sovata și Homorod care 
vor găzdui pe timpul vacanței de iar
nă peste 2700 de studenți merituoși.

Pentru ca studenții să aibă o va
canță plăcută și reconfortantă, în sta
țiunile amintite se vor organiza 
excursii, programe artistice, audiții 
muzicale, întîlniri de șah, etc. Studen
ții vor avea de asemenea prilejul să 
schieze, să patineze sau să meargă la 
săniuș.

In anii cincinalului literatura be
letristică, atît cea originală cît și 
cea tradusă, a cunoscut o mare în
florire în ceea ce privește creșterea 
numărului de titluri, a tirajelor în 
multe mii de exemplare și a răs- 
pîndirii cărții, fără precedent în 
țara noastră.

Cele 603 titluri de cărți apărute 
în 12.473.000 de exemplare sînt 
grăitoare pentru marea înflorire a 
literaturii beletristice contempora
ne.

In anii cincinalului au apărut 
1537 de titluri într-un tiraj total 
de 28.171.000 exemplare, expresie a 
strădaniei partidului pentru răspîn- 
direa culturii în rîndul celor mai 
largi mase ale poporului.

Declarația făcută de N. A. BULGANIN
lă 14 decembrie la conferința de presă

Noi am venit în India într-o vizită 
de prietenie, la invitația guvernului 
indian. Vizita noastră în Indța, ca și 
vizita prietenească în U.R.S.S. a d-lui 
Nehru, în luna iunie a acestui an, are 
o mare importanță pentru îmbunătă
țirea continuă a relațiilor de prietenie 
dintre țările noastre și pentru conso
lidarea păcii în întreaga lume.

Vă este cunoscută declarația comu
nă sovieto-indiană semnată ieri, în care 
au fost formulate punctele de vedere 
ale oamenilor de stat ai Uniunii So
vietice și Indiei în cele mai importan
te probleme privind relațiile dintre ce 
le două țări, precum șl în cele mai 
importante probleme internaționale. 
Această declarație are o mare însem
nătate pentru întărirea continuă a re
lațiilor de prietenie dintre Uniunea So
vietică șl India. Ea are de asemenea 
o mare însemnătate internaționa’ă.

In timpul vizitei în India, noi am 
fost în mai multe orașe și regiuni 
ale Indiei, pe mari șantiere de cons
trucții, în întreprinderi din Bombay, 
Calcutta, Bangalore și Madras, am 
vizjtat centre de reconstrucție a agri
culturii, instituții științifice din India, 
am văzut minunate monumente ale 
arhitecturii antice. Am luat cunoștință 
de viața și activitatea poporului indian 
multinațional, de realizările obținute 
de el în anii de independență și ne-am 
făcut o idee. despre uriașele resurse 
naturale și posibilitățile Indiei. Im
presia cea mai puternică, de neuitat, au 
produs-o asupra noastră marele po
por indian, copiii și tineretul său plin 
de bucuria vieții, talentul și dragos
tea sa de muncă, năzuința sa neclin
tită spre pace și colaborare prietenea
scă cu toate țările. Pretutindeni unde 
am fost ne-am bucurat de ospitalita
tea și cordialitatea poporului indian, 
ceea ce dovedește profunda lui sim
patie și sentimentele de prietenie pe 
care le nutrește față de popoarele 
Uniunii Sovietice.

De asemenea, au produs asupra 
noastră o mare impresie eforturile de
puse de poporul indian pentru dez
voltarea economiei naționale mai ales 
pentru dezvoltarea industriei, care 
este baza progresului economiei, prin
cipala condiție pentru asigurarea in
dependenței oricărei țări. Construcțiile 
care se desfășoară în valea Damodar 
și la Bhakra Nangal, proiectata cons
truire a unor uzine metalurgice, pre
cum și elaborarea noului plan cincinal 
sînt fără îndoială, măsuri importante 
ale guvernului indian pe calea dezvol
tării economiei țării.

India are toate condițiile pentru 
dezvoltarea cu succes a economiei 
sale naționale : uriașe resurse natura
le, vaste terenuri fertile și, ceea ce 
este esențial, inepuizabilele forțe crea
toare ale talentatului și harnicului po
por indian care a creat, în decursul 
istoriei sale multiseculare, nemuritoa
re monumente de cultură. Noi, oamenii 
sovietici câre avem experiența plani
ficării economiei, credem că prin ac
tualele ei eforturi pentru dezvoltarea 
economiei și pentru folosirea comple
tă a resurselor sale materiale și uma
ne, India va reuși într-un timp scurt 
să mărească considerabil producția a- 
gricolă și industrială și să ridice ast
fel simțitor bunăstarea poporului.

Relațiile de prietenie care s-au sta
bilit acum între popoarele noastre 
creează condiții favorabile unei strîn- 
se colaborări economice, științifice și 
culturale între țările noastre. Uniu
nea Sovietică, după cum am mai spus, 
este gata să-și împărtășească expe
riența în domeniul științific și tehnic 
în condiții reciproc avantajoase, să-și 
împărtășească experiența cu privire la 
planificarea economiei, construirea de 
întreprinderi industriale și de insta
lații hidrotehnice. Ea ar fi de aseme
nea bucuroasă să-și însușească expe
riența acumulată de poporul indian în 
diferite ramuri ale economiei, științei 
și culturii. Considerăm că extinderea 
legăturilor culturale dintre India și 
Uniunea Sovietică va contribui la în
tărirea continuă a relațiilor de priete
nie dintre țările noastre. Sîntem 
bucuroși să constatăm că în urma vi
zitei noastre în India și a convorbiri
lor avute cu domnul Nehru și cu cei
lalți conducători ai Indiei s-a reali
zat o înțelegere în mai multe proble
me importante privind extinderea con
tinuă a colaborării economice dintre 
Uniunea Sovietică și India.

In urma vizitei noastre în India, 
am ajuns la convingerea fermă că 
poporul Indiei dorește fierbinte paceas 
și este gata să lupte cu hotărîre pen
tru menținerea și consolidarea păcii. 
India are acum un rol din ce în ce 
mai important în rezolvarea probleme
lor internaționale și în stabilirea rela
țiilor de prietenie între state. Nici o 
problemă importantă a Asiei, și nu 
numai a Asiei, nu poate fi rezolvată 
astăzi fără participarea Indiei și a Re
publicii Populare Chineze. Un exemplu 
grăitor al participării active și rodni
ce a Indiei și R. P. Chineze ia rezol
varea problemelor internaționale îl 
constituie rolul lor îndeobște cunos
cut în încetarea războiului din Indo
china, precum și participarea lor ac
tivă la lucrările conferinței de la Ban
dung care a avut un rol de seamă în 
micșorarea încordării internaționale și 
dezvoltarea colaborării între țările 
Asiei și Africii.

Uniunea Sovietică și India își înte
meiază și își vor întemeia și de acum 
înainte relațiile pe cunoscutele cinci 
principii ale coexistenței pașnice, de
oarece acestea corespund intereselor 
tuturor popoarelor iubitoare de pace, 
intereselor consolidării păcii. Aceste 
principii corespund în întregime poli
ticii externe a guvernului sovietic, po
litică pe care el a promovat-o și o 
promovează de-a lungul întregii exis
tențe a statului sovietic. Aceste prin
cipii au fost de asemenea aprobate de 
mai multe țări și au stat la haza ho- 
tărîrilor conferinței de la Bandung, 
Adoptarea acestor principii de către 
toate celelalte țări, inclusiv S.U.A., 
Anglia și Franța, ar constitui un pas 
important pe calea slăbirii continue a 
încordării internaționale și a stabilirii 
încrederii necesare între popoare. In 
ceea ce privește Uniunea Sovietică, 
ea a promovai și va promova o poli
tică de pace și de respectare a drep
turilor suverane ale popoarelor, o po
litică de neagresiune, egalitate și a- 
vantaje reciproce, de neamestec în 
treburile interne ale altor state, o po

litică de coexistență pașnică a state
lor cu orînduiri sociale și politice di
ferite. Această politică este determi
nată de'însăși esența statului sovietic, 
care duce neclintit și consecvent o 
politică de pace.

Este îndeobște cunoscut că nume
roase probleme actuale ale Extremu
lui Orient își mai așteaptă încă rezol
varea. Reglementarea deplină și defi
nitivă a problemei indochineze se 
pohte obține numai pe baza hotărîrilor 
conferinței de la Geneva privitoare la 
Indochina. Nu se mai poate amîna 
nici rezolvarea unei probleme atît de 
importante ca recunoașterea locului 
legitim al Republicii Populare Chine
ze în Organizația Națiunilor Unite ; 
nu se poate amîna nici rezolvarea, în 
conformitate cu drepturile naționale 
ale poporului chinez, a problemei Tai- 
vanului și a celorlalte insule de lito
ral care sînt o parte inalienabilă a te
ritoriului R.P. Chineze.

Guvernul Uniunii Sovietice a avut 
întotdeauna o atitudine negativă față 
de organizarea blocurilor militare de 
orice fel, în diferite regiuni ale lumii, 
și față de crearea de baze militare pe 
teritoriile altor state, deoarece înjghe
barea unor asemenea blocuri și crea
rea unor asemenea baze reprezintă o 
amenințare serioasă la adresa păcii și 
creează noi piedici în calea micșorării 
încordării internaționale și a consoli
dării păcii. Considerăm că adevărata 
securitate a popoarelor poate fi asi
gurată nu prin înjghebarea de blocuri 
militare, ci prin eforturi colective, co
mune ale statelor, eforturi menite să 
întărească pacea.

Călăuzindu-se tocmai după aceste 
principii, guvernul sovietic a făcut 
cunoscută propunerea privitoare la 
crearea unui sistem de securitate co
lectivă în Europa.

Cursa înarmărilor, care se desfășoa
ră în prezent, continuarea producției 
și stocării de arme atomice și cu hi
drogen creează o amenințare pentru 
pace și împovărează pe oamenii mun
cii care suportă toată greutatea chel
tuielilor militare. Știm că reducerea 
armamentelor, interzicerea totală și 
necondiționată a armei atomice și a 
celei cu hidrogen sînt sarcinile ime
diate care stau acum în fața statelor, 
și în orimul rînd în fața marilor pu
teri. Se înțelege că atît timp cît nu 
se va fi realizat un acord în această 
privință Uniunea Sovietică va fi ne
voită să se preocupe și de acum înain
te de întărirea capacității sale de apă
rare și să producă arma atomică și 
arma cu hidrogen. In condițiile crea
te nu există altă alternativă.

Părăsind ospitaliera Indie, sîntem 
animați de sentimente de recunoștință 
față de poporul indian, față de guver
nul său și administrațiile statelor pe 
care le-am vizitat, pentru primirea ex
cepțional de călduroasă care ni s-a 
făcut pretutindeni. Această primire 
cordială dovedește sentimentele cu a- 
devărat prietenești pe care poporul 
indian le nutrește față de popoarele 
Uniunii Sovietice. Asigurăm pe prie
tenii noștri indieni că și poporul nos
tru sovietic nutrește sentimente la fel 
de călduroase față de marele popor 
al Indiei. Ne folosim de acest prilej 
pentru a transmite din partea poporu
lui sovietic un cordial și frățesc salut 
întregului popor al Indiei. Soerăm că 
prietenia și colaborarea țărilor noa
stre se vor întări necontenit și se vor 
extinde neîncetat pentru înflorirea po
poarelor noastre și în interesul păcii 
generale.

Făcînd bilanțul călătoriei noastre și 
vorbind despre impresiile noastre din 
această călătorie, vreau să mă refer 
la încă două chestiuni care, din motive 
pe care le înțelegem, preocupă foarte 
mult poporul indian Este vorba de 
problema teritoriului indian Goa, ocu
pat în mod ilegal de Portugalia, și 
de așa-zisa problemă a Kașmirului.

In cuvîntările pe care le-am rostit 
în timpul călătoriei noastre am expus 
poziția Uniunii Sovietice în aceste 
probleme. Uniunea Sovietică se pro
nunță cu hotărîre pentru lichidarea 
rămășițelor sistemului colonial în 
descompunere. Uniunea Sovietică con
sideră că popoarele care trăiesc pe 
teritorii ocupate ilegal și pe care co
lonialiștii le exploatează crunt de 
multe decenii trebuie să rezolve sin
gure problema soartei lor.

Este îndeobște cunoscut că Goa este 
un teritoriu indian. Este îndeobște cu
noscut și faptul că populația acestui 
teritoriu are indisolubile legături de 
sînge cu patria-mamă, că ea nu poate 
concepe să existe despărțită de India. 
Sîntem convinji că această problemă 
va fi rezolvata în favoarea poporului 
indian, indiferent dacă colonialiștii 
vor sau nu vor acest lucru. Colonialiș
tii vor trebui să-și ia tălpășița de pe 
pămînt străin.

In ceea ce privește Kașmirul, în 
timpul vizitei noastre acolo am cons
tatat marea bucurie a poporului din 
Kașmir pentru eliberarea sa națională, 
considerînd teritoriul său ca o parte 
integrantă a Republicii India. Și noi 
sîntem ferm convinși că poporul Kaș
mirului va rezolva pînă la capăt ches
tiunile sale, fără amestec din afară. 
Această problemă va fi rezolvată con
form voinței popoarelor Kașmirului.

Credem că cele spuse de noi dau 
răspuns la multe întrebări pe care 
ziariștii ni le-au pus ieri și azi. A- 
ceste întrebări au fost numeroase. Ele 
ar putea fi împărțite în cîteva grupe.

In primul rînd pe mulți dintre dvs. 
îi interesează mai multe aspecte con
crete ale colaborării economice sovie- 
to-indiene. Se pune întrebarea care 
sînt posibilitățile acestei colaborări, 
care sînt domeniile pe care le va îm
brățișa, etc. In această privință se 
poate spune că noi ducem tratativele 
corespunzătoare cu guvernul Indiei. 
Primele rezultate ale acestor tratati
ve vă -sînt cunoscute din comunicatul 
comun indiano-sovietic, semnat ieri, 
cu privire la relațiile economice din
tre India și U.R.S.S Se poate spune 
de asemenea cu toată convingerea că 
există o bază solidă pentru dezvolta
rea relațiilor noastre economice. înte
meiate pe respect reciproc și avantaje 
reciproce

In al doilea rînd, numeroși ziariști 
neindieni manifestă o falsă îngrijo
rare întrebîndu-se dacă nu cumva 
U.R.S.S. intenționează să condițione
ze întărirea și dezvoltarea relațiilor de 
prietenie cu India de cererea ca India 
să renunțe la colaborarea economică 
cu S.U.A. și alte țări occidentale.

Chestiunea poate fi pusă astfel nu
mai de acela care este interesat să 
semene neîncredere între India și 
Uniunea Sovietică. Noi am spus și 
repetăm că sîntem pentru colaborarea 
pașnică și prietenie cu toate țările, in
clusiv cu S.U.A., Anglia și Franța. 
Temerile vădit neîntemeiate că prie
tenia dintre India și U.R.S.S. ar putea 
dăuna relațiilor Indiei sau Uniunii 
Sovietice cu alte state nu fac nici cît 
o ceapă degerată.

In al treilea rînd, mulți corespon
denți întreabă care sînt perspectivele 
relațiilor internaționale. Unii din ei 
își exprimă, totodată îngrijorarea în 
legătură cu faptul că anumite cercuri 
— care anume știți singuri — au 
început să afirme că „spiritul Ge
nevei11 a murit, că a venit timpul 
să fie reînviat în întreaga lui am
ploare „războiul rece11 etc.

Vedeți singuri că sînt unii care în 
legătură cu vizita noastră în India și 
Birmania și cu apropiata noastră că
lătorie în Afganistan încearcă să re
vină la ..războiul rece11. Cîte n-au 
scris unii dintre colegii voștri, lipsiți 
de scrupule, pe marginea declarațiilor 
noastre și cum le-au mai denaturat I 
Noi, însă, oamenii sovietici, avem 
destul sînge rece. Insultele nu pot a- 
tinge un om cinstit, aceste mîzgăleli 
ne lasă indiferenți. După cum se 
spune pe drept cuvînt, „murdăria nu 
se lipește de omul curat11.

In ceea ce privește însă esența a- 
cestei probleme, considerăm că „spi
ritul Genevei11, apărut în urma între
vederilor rodnice care au avut loc la 
Geneva în vara acestui an între șefii 
guvernelor celor patru mari puteri, a 
jucat un rol binefăcător șl nimeni nu 
va reuși să-l înmormînteze. Sîntem 
pentru continuarea și adîncirea cola
borării internaționale, pentru coexisten
ța pașnică a tuturor țărilor, și dacă 
recenta conferință de la Geneva a mi
niștrilor Afacerilor Externe ai celor 
patru puteri nu a dus la rezultatele pe 
care popoarele lumii le așteptau de la 
ea, aceasta, după părerea noastră, se 
datorează numai faptului că, după cît 
se pare, condițiile pentru aceasta nu 
sînt încă coapte. Aceasta dovedește 
că unele puteri nu au renunțat încă 
la de mult condamnata politică „de 
pe poziții de forță11. Trebuie să spu
nem cu toată tăria că atît timp cît 
se va porni de pe această poziție, 
tratativele nu vor da nici un re
zultat.

In orice caz, după cum știți, la con
ferința de la Geneva, partea sovieticii 
a prezentat numeroase propuneri ac
tuale și realizabile în problemele 
securității colective, reducerii arma
mentelor și interzicerii armei atomice, 
extinderii contactelor internaționale și 
altele. De aceea nu este vina noastră 
dacă, deocamdată, nu s-a putut reali
za un acord. Nu ne vom cruța efor
turile nici de acum înainte, continu- 
îndu-ne lupta pentru rezolvarea a- 
cestor probleme de cea mai mare im
portanță.

In aceeași ordine de idei mulți co
respondenți pun întrebarea : Nu a 
sosit oare timpul să se convoace o 
nouă conferință a șefilor guvernelor 
marilor puteri după modelul confe
rinței de la Geneva pentru a discuta 
problemele cele mai importante pri
vind Extremul Orient ? Considerăm 
că o asemenea idee merită să fie spri
jinită. O asemenea conferință ar 
putea, firește, să aibă un rezultat po
zitiv numai cu condiția ca toți parti- 
cipanții să procedeze la examinarea 
problemelor renunțind la faimoasa 
politică „de pe poziții de forță11. Se 
înțelege de la sine că în rîndurile 
participanților la o asemenea confe
rință trebuie să se afle Republica 
Populară Chineză și India. Ni s-au 
pus multe întrebări privind problema 
dezarmării. Nu credem că ar trebui să 
expunem din nou, în mod amănunțit, 
poziția noastră în această problemă. 
Ea vă este bine cunoscută. Propune
rile sovietice în problemele dezarmării, 
prezentate anul acesta la O.N.U., des
chid calea spre o rezolvare rapidă și 
efectivă a problemei dezarmării. Și 
dacă nu ar fi avut loc schimbarea ne
așteptată a poziției S.U.A., care au 
renunțat subit la propriile lor pro
puneri anterioare, poate că rezolvarea 
acestor probleme ar fi fost acum a- 
proape. Unii corespondenți pun între
barea : Nu va consimți oare Uniunea 
Sovietică să-și reducă în mod unila
teral armamentele pentru a da un 
exemplu acestor parteneri occidentali?

Credem că sînteți de acord că un 
asemenea fel de a pune problema 
este neserios.

Cum ar putea Uniunea Sovietică să 
accepte o dezarmare unilaterală cînd 
partenerii noștri de tratative nu nu
mai că nu manifestă intenția de a 
reduce forțele lor armate, ci, dimpo
trivă, declară sus și tare că inten
ționează să-și sporească și mai mult 
armamentele ? In asemenea condiții 
ar fi absurd și dăunător nu numai 
pentru Uniunea Sovietică, ci și pentru 
toate popoarele iubitoare de pace ca 
noi să procedăm la o dezarmare uni
laterală.

Sîntem pentru dezarmare cu con
diția clară și indispensabilă ca parte
nerii noștri să consimtă să dezarmeze 
odată cu noi. Sîntem pentru inter
zicerea armelor atomică și cu hidro
gen, dacă partenerii noștri sînt gata 
să procedeze la fel, în același timp 
cu noi. Sîntem pentru instituirea untii 
strict control internațional asupra în
făptuirii acestor măsuri, cu condiția 
să existe o atitudine realistă față de 
rezolvarea acestei probleme.

Al patrulea grup de întrebări se re
feră la chestiuni interne ale Uniunii 
Șovietice. Salutăm interesul manife
stat de opinia publică indiană față de 
viața țării noastre. In legătură cu a- 
ceasta am saluta prezența unor co
respondenți permanenți ai presei in
diene la Moscova, chestiune pe care o 
ridică unii dintre voi. Credem că nu 
ar fi greu să se reglementeze pro
blemele de ordin tehnic care, după 
cum se spune, îngreunează deocam
dată prezența unor corespondenți per
manenți ai Indiei în U.R.S.S. Jude
cind după întrebările care ne-au fost 
puse atît aici cît și într-o serie de 
alte țări, nu există încă suficiente in
formații obiective despre viața noa
stră, despre particularitățile sistemu
lui nostru economic, social și po
litic.

Unii, de pildă, întreabă: de ce în 
U.R.S.S. nu există decît un singur 
partid ? G asemenea întrebare a fost

c?e Za Delhi
provocată, probabil, de înțelegerea in
suficientă a bazelor societății noastre 
socialiste.

După cum se știe, existența a nu
meroase partide este caracteristică 
statului burghez, împărțit în clase — 
partidele oglindesc și apără interese
le claselor corespunzătoare și de ace
ea fiecare clasă are, firește, partidul 
ei. In Uniunea Sovietică, în urma vic
toriei socialismului, a fost creată o 
societate socialistă cu desăvîrșire 
nouă, în care nu există clase antago
niste. nu există grupări ale căror in
terese să se ciocnească și să fie în 
contradicție. Acum avem o societate 
omogenă, puternică prin unitatea și 
coeziunea sa.

in Rusia prerevoluționară țaristă, 
existau multe partide.

Exista partidul capitaliștilor, par
tidul moșierilor, partidul chiaburilor, 
care se intitula în mod pompos parti
dul socialiștilor-revoluționari, și exis
ta și partidul ciasei muncitoare, par
tidul bolșevic, înființat de marele 
Lenin. Acest partid a știut să ridice 
clasa muncitoare la luptă Împotriva 
capitaliștilor și moșierilor, împotriva 
regimului țarist. El a știut să asigure 
alianța dintre clasa muncitoare și ță
rănime. El a știut să atragă de par
tea clasei muncitoare păturile progre
siste ale intelectualității; sub condu
cerea partidului s-a înfăptuit Marea 
Revoluție Socialistă din Octombrie, 
au fost zdrobite și lichidate clasele ex
ploatatoare, a fost construită o socie
tate nouă, socialistă. In prezent, po
porul sovietic construiește cu succes 
societatea comunistă.

Pe cine ar putea să reprezinte acum, 
în U.R.S.S., un partid al capitaliștilor 
și moșierilor ? La noi nu există capi
taliști și moșieri, deci problema exis
tenței unui astfel de partid este lip
sită de temei. Pe cine ar putea să re
prezinte acum în țara noastră un par
tid chiaburesc ? Creînd orînduirea col
hoznică am lichidat pentru totdeauna 
vechiul sistem economic la sate, care 
zi de zi și ceas de ceas, a generat 
capitalismul. Acum tineretul nostru 
află despre chiaburi numai din cărți 
și din povestirile oamenilor din ve
chea generație.

Societatea sovietică este o societa
te a oamenilor muncii: a muncitori
lor, țăranilor și intelectualității mun
citoare. Partidul comunist este, după 
cum se spune în Constituția U.R.S.S., 
„avangarda oamenilor muncii, în lupta 
ior pentru construirea societății comu
niste, este forța conducătoare a tu
turor organizațiilor oamenilor muncii, 
atît obștești, cît și de stat11.

Aceasta este societatea noastră, a- 
cesta este sistemul nostru. Nu-1 im
punem nimănui, dar, vorbind deschis, 
considerăm că este cel mai bun sis
tem. Unii încearcă să prezinte lucru
rile ca și cum dezvoltarea ideilor co
muniste în lumea întreagă s-ar da
tora unor uneltiri din partea U.R.S.S. 
Toți știu însă că, comunismul a exis
tat în Europa cu mult înainte de Ma
rea Revoluție din Octombrie, că învă
țătura comunistă, creată de Marx și 
Engels, a prins rădăcini în masele 
muncitoare.

In legătură cu aceasta am vrea să 
ne oprim și asupra întrebării care 
ne-a fost pusă de unii corespondenți, 
— despre Biroul Informativ al parti
delor comuniste sau „Cominform1*,  
cum este numit uneori. Activitatea a- 
cestei organizații, din care fac parte 
partidele comuniste dintr-o serie de 
țări europene și care își propune ca 
țel schimbul de informații, de experi
ență în lupta clasei muncitoare pen
tru eliberarea ei, îi îngrijorează pe 
toți cei care ar vrea să mențină pe 
vecie vechiul sistem al exploatării o- 
mului de către om, care și-a trăit 
traiul.

Uneori se pune întrebarea: n-ar 
putea fi lichidat cumva „Cominform- 
ul“ ? Dar, la drept vorbind, de ce tre
buie să renunțe partidele comuniste la 
o formă de contact și colaborare in
ternațională, îndeobște admisă ? De 
ce, de pildă, cei care ridică problema 
lichidării „Cominformului1*,  nu formu
lează nici un fel de obiecțiuni împo
triva activității Internaționalei socia
liste care unește partidele social demo- 
crate ? De ce li se pare firesc și le
gitim faptul că capitaliștii se unesc 
în uniuni monopoliste internaționale 
și se întîlnesc în mod regulat pentru 
a pune la cale, de comun acord, ac
țiunile lor, iar clasei muncitoare ei ar 
dori să-i refuze dreptul de a înfăptui 
marea lozincă a solidarității in
ternaționale, proclamată încă de Marx 
și Engels — „Proletari din toate ță
rile, uniți-vă !“, care corespunde inte
reselor vitale ale tuturor oamenilor 
muncii ?

Am fost șl vom fi întotdeauna pen
tru întărirea și dezvoltarea colaborării 
internaționale a clasei muncitoare în 
lupta pentru apărarea intereselor vi
tale ale tuturor oamenilor muncii, în 
lupta pentru cauza păcii.

Partidele comunista, care stau de 
strajă intereselor clasei muncitoare și 
ale tuturor oamenilor muncii, urmează 
învățătura cea mai înaintată și mai u- 
manistă — învățătura marxism-leni- 
nismulul, care s-a verificat în mod 
strălucit în practică, fiind aplicată in 
Uniunea Sovietică, în Republica Popu
lară Chineză, în țările de democrație 
populară.

Această învățătură capătă o răs- 
pîndire tot mai mare pe întregul glob 
pămîntesc. Sîntem împotriva „expor
tului de revoluție", după cum a spus 
Lenin, deoarece acest mod de a pune 
problema este antiștiințific. Ideile 
progresiste își croiesc în mod inevi
tabil drum și înving vechile idei pe
rimate. Așa a fost întotdeauna și așa 
va fi cînd este vorba de dezvoltarea 
societății omenești.

Acestea sînt observațiile pe care 
am vrut să le facem în iegătură cu în
trebările dvs.,

Ingăduiți-mi în încheiere să vă mul
țumesc pentru atenție.

La revedere.
★

In încheierea conferinței de presă, 
N. S. Hrușciov a mulțumit ziariștilor 
indieni pentru modul obiectiv și just 
în care au. informat despre vizita în 
India a lui N. A. Bulganin și N. S. 
Hrușciov și a arătat că o astfel de 
informare obiectivă contribuie la con
solidarea relațiilor de prietenie dintre 
India și Uniunea Sovietică.

t
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— ȚARA NOASTRĂ-MEMBRĂ A O.N.U.—
După Consiliul de Securitate, Adunarea Generală a O. N. U. s-a 

pronunțat în problema admiterii de noi membri în Organizație.
Cu 49 voturi pentru, 2 contra și 5 abțineri, a fost adoptată propu

nerea delegației U. R. S. S. pentru primirea în O. N. U. a 16 state, printre 
care Republica Populară Romînă.

Dezbaterile Consiliului de Securitate
NEW YORK 15 (Agerpres). — TASS 

transmite : La 14 decembrie, noaptea 
tîrziu, la cererea reprezentantului 
U.R.S.S. la O.N.U. a fost convocată o 
ședință extraordinară a Consiliului de 
Securitate pentru examinarea problemei 
admiterii de noi membri în O.N.U.

Președintele Consiliului de Secu
ritate, Munro, a dat primul cuvîntul 
reprezentantului U.R.S.S., A. A. Sobo
lev.

Delegatul U.R.S.S. a reamintit decla
rația pe care a făcut-o în ședința din 
13 decembrie a Consiliului de Secu
ritate, în care a arătat oă Uniunea So
vietică va continua eforturile sale îm
preună cu ceilalți membri ai O.N.U. în 
scopul rezolvării problemei admiterii 
de noi membri.

Această ședință a Consiliului de 
Securitate, a spus Sobolev, arată că 
obstrucția ciankaișistului nu a permis 
să se rezolve în mod pozitiv problema

admiterii în O.N.U. a tuturor celor 18 
țări menționate în rezoluția Adunării 
Generale din 8 decembrie 1955. Prin 
urmare, trebuie căutate noi căi, un mod 
nou de a aborda rezolvarea acestei 
probleme.

Uniunea Sovietică, a declarat Sobo
lev, consideră, ca și pînă acum, că 
este necesară admiterea în O.N;U. a 
tuturor celor 18 state, așa cum au con
siderat și indicat cei 52 de membri ai 
O.N.U. Dat fiind însă că realizarea 
voinței majorității covîrșitoare a mem
brilor O.N.U. a fost zădărnicită în Con
siliul de Securitate la 13 decembrie, 
Uniunea Sovietică, împreună cu alți 
membri ai O.N.U., este gata să caute 
ieșire din situația care s-a creat.

Dorind să contribuie la rezolvarea 
problemei admiterii de noi membri care 
s-a tot amînat, Uniunea Sovietică pro
pune admiterea in O.N.U. a 16 state 
și votează în favoarea admiterii lor, 
urmînd ca problema Japoniei și Repu-

Consiliul d e S e c u r

blicii Populare Mongole să fie exami
nată în sesiunea următoare a Adunării 
Generale.

Procedînd astfel, Uniunea Sovietică 
pornește de la premiza că în perioada 
dintre actuala și viitoarea sesiune vor 
fi întreprinse eforturi comune care să 
asigure admiterea acestor țări în 
O.N.U. în cadrul sesiunii următoare a 
Adunării. Această propunere în legă
tură cu Japonia nu schimbă cîtuși de 
puțin atitudinea noastră favorabilă 
admiterii Japoniei în O.N.U., fapt dove
dit și de proiectul sovietic de rezoluție 
prezentat anterior în Consiliul de 
Securitate. Propunerea Uniunii Sovie
tice înseamnă doar că problema admi
terii Japoniei, din motive care sînt 
clare pentru toată lumea, se amînă 
pentru sesiunea următoare.

Apoi, A. A. Sobolev a prezentat spre 
examinarea Consiliului de Securitate 
următorul proiect de rezoluție.

i t a t e

N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov au sosit la Kabul
KABUL 15 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 15 decembrie au sosit 
în capitala Afganistanului — Kabul— 
la invitația guvernului afgan, N. A. 
Bulganin, președintele Consiliului de 
Miniștri al U.R.S.S., N. S. Hrușciov, 
membru al Prezidiului Sovietului Su
prem al U.R.S.S., și persoanele care 
îi însoțesc.

Pe aeroportul din Kabul oaspeții au 
fost întîmpinați de: Muhammed 
Daud, primul ministru al Afganista
nului, Ahmed Aii, ministrul Curții, 
Muhammed Naim, locțiitor al primu
lui ministru, și ministru al Afacerilor 
Externe, Aii Muhammed, locțiitor al 
primului ministru, membri ai guvernu
lui, Muhammed Nouruz, președintele 
Consiliului popular, Fazi Ahmed Mud-

jaddadi, președintele senatului, guver
natorul general al provinciei Kabul, 
funcționari superiori ai Ministerului 
Afacerilor Externe, șefii reprezentan
țelor diplomatice din Kabul.

N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov 
au fost întîmpinați de asemenea de 
M. V. Degtiar, ambasadorul extraor
dinar și plenipotențiar al U.R.S.S. la 
Kabul.

Avionul pe bordul căruia se aflau 
oaspeții sovietici a aterizat pe aero
portul din Kabul la ora 13,45 (ora 
locală). Aeroportul era pavoazat cu 
drapelele de stat sovietice și afgane.

La coborîrea din avion, N. A. Bul
ganin și N. S. Hrușciov au fost 
întîmpinați de primul ministru Mu
hammed Daud, care a trecut împreună

cu ei în revistă garda de onoare, ali
niată pe aeroport. Apoi oaspeților 
le-au fost prezentați membrii cabine
tului afgan, membrii corpului diplo
matic, membrii ambasadei sovietice 
și alți reprezentanți sovietici la 
Kabul.

Copii afgani, îmbrăcați în costume 
naționale, precum și copii ai cetățe
nilor sovietici din Kabul au oferit 
flori lui N. A. Bulganin și N. S. 
Hrușciov. Ei au oferit de asemenea 
flori lui Muhammed Daud, primul 
ministru al Afganistanului și Muham
med Naim, locțiitor al primului mi
nistru.

Pe aeroport, N. A. Bulganin a fă
cut următoarea declarație în fața mi
crofonului :

Apoi reprezentantul S.U.A., Lodge, a 
prezentat un amendament la proiectul 
de rezoluție al Uniunii Sovietice, In 
care a propus ca Japonia să fie adău
gată pe lista celor 16 state enumerate 
în proiectul sovietic de rezoluție.

Reprezentantul U.R.S.S., Sobolev, 
s-a opus amendamentului american. 
Delegația sovietică, a spus el, consi
deră rezoluția sa ca un tot unitar și 
de aceea obiectează împotriva inclu
derii amendamentului în rezoluția sa.

Amendamentul american a fost res
pins.

Proiectul de rezoluție al Uniunii So
vietice care recomandă Adunării Gene-

iugalia, Ungaria, Italia, Austria, Romtnia, Bulgaria, Fin
landa, Ceylonul, Nepalul, Libia, Cambodgia, Laosul și 
Spania, recomandă Adunării Generale să admită susmen
ționatele țări In Organizația Națiunilor Unite".

„Avlnd tn vedere rezoluția Adunării Generate A/357 din 
8 decembrie 1955 tn problema admiterii de noi membri în 
O.N.U., și examintnd separat cererile de admitere în Or
ganizație prezentate de Albania, Iordania, Irlanda, Por

cule să admită în O.N.U. cele 16 state, 
a fost adoptat de Consiliul de Secu
ritate cu 8 voturi și 3 abțineri (S.U.A., 
Belgia si ciankaișistul). Cînd s-a pus 
la vot chestiunea admiterii fiecărui 
stat în parte. Albania a întrunit 8 
voturi (U.R.S.S., Anglia, Franța, Noua 
Zeelandă, Iranul, Brazilia, Peru, Tur
cia) ; reprezentanții S.U.A. si Belgiei, 
precum și ciankaișistul s-au abținut.

Ungaria, Romînia și Bulgaria au în
trunit cîte 9 voturi. Reprezentantul 
S.U.A. și ciankaișistul s-au abținut de 
la vot.

Spania a întrunit 10 voturi. Repre
zentantul Belgiei s-a abținut de la vot.

Celelalte țări candidate (Iordania, 
Irlanda, Portugalia, Italia, Austria,

Finlanda, Ceylonul, Nepalul, Libia, 
Cambodgia și Laosul au întrunit toate 
cele 11 voturi ale membrilor Consiliu
lui de Securitate.

Reprezentanții Iranului, Angliei, 
Noii Ze’elande și Uniunii Sovietice au 
făcut apoi o expunere de motive asu
pra votului lor.

Luînd cuvîntul în calitate de repre
zentant al Noii Zeelande, Munro, care 
este totodată președinte al Consiliului 
de Securitate, a subliniat uriașa impor
tanță a rezoluției adoptate de către 
Consiliu.

El a declarat că această hotărîre este 
cea mai bună hotărîre care a putut fi 
adoptată în condițiile actuale. Munro a 
calificat drept „o zi istorică a Organi-

zației Națiunilor Unite" hotărîrea pozi
tivă luată de către Consiliul de Secu
ritate în baza rezoluției Uniunii Sovie
tice cu privire Ia admiterea în O.N.U. 
a celor 16 state.

Reprezentantul Uniunii Sovietice, 
Sobolev, a declarat :

Delegația sovietică consideră că 
hotărîrea pe care a adoptat-o astăzi 
Consiliul de Securitate nu este ideală 
pentru că nu corespunde în întregime 
voinței Adunării Generale, exprimată 
în rezoluția din 8 decembrie.

Dar faptul că Consiliul de Securitate 
a putut adopta o hotărîre în legătură 
cu admiterea celor 16 state arată că 
s-a făcut un mare pas în direcția 
rezolvării complete a problemei admi
terii de noi membri în O.N.U. Delega
ția Uniunii Sovietice consideră că a- 
ceastă acțiune a Consiliului de Secu
ritate care, fără doar și poate, va fi 
sprijinită de către Adunarea Generală, 
va lărgi baza colaborării internaționale 
în Organizația Națiunilor Unite. Admi
terea în O.N.U. a celor 16 țări cu orîn- 
duire de stat și socială diferită con
firmă din nou viabilitatea și impor
tanța principiilor fundamentale ale 
Organizației Națiunilor Unite, care au 
la bază coexistența statelor cu diferite 
sisteme sociale, politice și economice.

Reprezentantul S.U.A., Lodge, a pre
zentat un proiect de rezoluție în care 
propune ca Consiliul de Securitate să 
adopte o recomandare pozitivă cu pri
vire la admiterea Japoniei în O.N.U., 
în cadrul sesiunii următoare a Adu
nării Generale.

Cu majoritate de voturi Consiliul de 
Securitate a adoptat propunerea repre
zentantului 
examinarea 
la ședința 
care a fost 
decembrie.

In felul acesta inițiativa Uniunii 
Sovietice a adus în Organizația Națiu
nilor Unite un mare grup de țări care 
doresc să-și aducă contribuția la cauza 
colaborării pașnice între popoare.

U.R.S.S. de a se amina 
rezoluției americane p nă 
următoare a Consiliului, 
fixată pentru data de 15

Cuv întarea lui N. A. Bulganin
Domnule prim ministru 1 
Domnilor I

Pășind pe teritoriul Afganistanului 
prieten, eu și prietenul meu Nikita 
Sergheevici Hrușciov sîntem bucuroși 
de a transmite salutul nostru și cele 
mai bune urări poporului afgan, cu 
care poporul sovietic întreține de 
multă vreme relații trainice de bună 
vecinătate.

Noi am primit cu satisfacție ama
bila invitație a guvernului regal al 
Afganistanului de a vizita țara dvs.,

Aproape întreaga populație a ora
șului Kabul a ieșit în întîmpinarea 
oaspeților. Străzile capitalei Afganis
tanului erau pavoazate cu numeroase 
drapele ale U.R.S.S. și Afganistanului 
și cu pancarte pe care se puteau citi 
următoarele lozinci de salut în limba 
rusă și în limbile puștu și farsi:

Sporirea cheltuielilor 
militare ale S. U. A.

rile un ■ ■

II enerale

ceea ce ne va permite să cunoaștem 
mai îndeaproape Afganistanul și să 
stabilim un contact personal cu oa
menii lui de stat.

Relațiile de prietenie dintre țările 
noastre, ale căror temelii solide au 
fost puse încă din perioada consti
tuirii statului sovietic, s-au dezvoltat 
întotdeauna pe baza deplinei egalități, 
în interesele ambelor țări.

Popoarele Uniunii Sovietice au o 
atitudine de profundă stimă și sim
patie față de curajosul și harnicul

popor afgan și dau o înaltă prețuire 
năzuinței ferme a Afganistanului spre 
•pace și menținerea independenței 
sale naționale.

Uniunea Sovietică și Afganistanul 
au toate condițiile pentru dezvoltarea 
continuă a relațiilor de prietenie pe 
baza egalității și a respectării reci- , 
proce a intereselor celor două țări.

Să se întărească și să se dezvolte 
prietenia sovieto afgană spre binele 
ambelor țări, în interesul 
laborării între popoare 1

spre
păcii și co-

★ ★

„Porțile și inimile noastre sînt întot
deauna deschise prietenilor"!, „Salutăm 
din toată inima pe oaspeții scumpi" 1, 

: „Bun venit" 1, „Sîntem bucuroși sa ve- 
: dem pe conducătorii unei țări vecine și 
i prietene" 1, „Rusia Sovietică și Afga*  
i nistanul au fost intotdeuna și rămîn 
: buni vecini" 1

★

km. parcurs 
pînă la re

Pe întregul traseu de 7 
de oaspeți de la aeroport 
ședința lor, ei au fost salutați căl
duros și cu prietenie de zeci de mii 
de locuitori din Kabul și împrejurimi. 
De peste tot răsunau aclamații de sa
lut. Ziua sosirii lui N. A. Bulganin 
și N. S. Hrușciov a fost declarată la 
Kabul zi de sărbătoare.

WASHINGTON 15 (Agerpres). — 
După cum relatează agenția Associa
ted Press, în cadrul conferinței pe 
care a avut-o la Casa Albă cu liderii 
din Congresul S.U.A. aparținînd am
belor partide, președintele Eisenhower 
a prezentat un proiect de buget mili
tar pe anul fiscal 1956—1957 depă
șind suma de 35.000.000.000 de dolari, 
din 
cat 
rea

NEW YORK 15 (Agerpres). — TASS 
transmite: După cum s-a mai anun
țat în ședința din seara zilei de 14 
decembrie, Adunarea Generală a adop
tat, la recomandarea Consiliului de 
Securitate, o hotărîre cu privire la 
admiterea în O.N.U. a 16 state: Al
bania, Iordania, Irlanda, Portugalia, 
Ungaria, Italia, Austria, Rominia, 
Bulgaria, Finlanda, Ceylonul, Nepa
lul, Libia, Cambodgia, Laosul și Spa
nia. Adunarea Generală a fost convo
cată după ce Consiliul de Securitate a 
adoptat rezoluția prezentată de Uni
unea Sovietică cu privire la admite
rea celor 16 țări mai sus menționate.

Rezoluția cu privire la confirmarea 
recomandării Consiliului de Securita
te a fost prezentată în Adunarea Ge
nerală în numele a 41 de delegații. 
Această rezoluție a fost adoptată în 
unanimitate; o delegație (a Cubei) 
s-a abținut de la vot.

Cînd a fost pusă la vot candidatura 
fiecărei țări în parte, împotriva admi
terii Albaniei au votat numai repre
zentanții Cubei și Greciei, precum și 
ciankaișistul; împotriva admiterii Bul
gariei, Ungariei și Romîniei au votat 
numai delegatul Cubei și cinkaișistul. 
La votarea candidaturilor acestor țări, 
cinci delegajij, printre care delega
ția S.U.A., s-au abținut de la vot.

Comunicarea președintelui Adunării 
Generale, Maza (Chile) că toate ce'e 
16 țări sînt admise ca membre în 
O.N.U., a fost primită cu aplauze pre- 
lungite ale deldgaților și publicului. 
Reprezentanții a 17 state au luat cu
vîntul pentru a-și motiva votul.

Delegatul Canadei, Martin, a sub
liniat că rezolvarea problemei admite
rii celor 16 noi membri dovedește că 
divergențele care există între state 
pot fi înlăturate cu succes dacă există 
voința generală. Această hotărîre, a 
spus el, a arătat că O.N.U. poate fi 
cu adevărat centrul unei înțelegeri și 
al lichidării divergențelor.

Reprezentantul Noii Zeelande, Mun
roe, a declarat că deosebirile politice 
și ideologice dintre state nu trebuie 
să constituie un motiv pentru neadmi- 
terea acestor țări în O.N.U.

Reprezentantul Angliei, Dixon, sa- 
lutînd intrarea în O.N.U. a noilor 
membri și-a exprimat regretul că Ja
ponia nu se află printre ei.

Delegatul Iugoslaviei, Mates, a ară
tat că hotărîrea cu privire la admite
rea celor 16 țări nu a înfăptuit pe de
plin voința majorității covîrșitoare a 
Adunării Generale. El și-a exprimat 
speranța că într-un viitor apropiat 
Republica Populară Mongolă și Japo
nia vor deveni de asemenea membre 
ale O.N.U.

Conducătorul delegației Uniunii So
vietice, V. V. Kuznețov, a făcut urmă
toarea declarație :

Domnule președinte,
Adunarea Generală a adoptat astăzi 

o hotărîre de cea mai mare importan
ță cu privire la admiterea în Organi
zația Națiunilor Unite a 16 noi mem
bri. Rezolvarea problemei admiterii de 
noi membri 
importantă la 
internaționale, 
ției Națiunilor 
tigiului ei.

Examinarea 
uni a problemei admiterii de noi mem
bri a arătat că majoritatea covîrșitoa
re a statelor membre ale O.N.U. a 
manifestat năzuința și dorința unani
mă ca această problemă actuală de 
multă vreme să fie rezolvată pozitiv 
încă la această sesiune. Această nă
zuință generală și-a găsit expresia în

faptul că 52 de delegați au sprijinit 
rezoluția care a recomandat admiterea 
în O.N.U. a celor 18 țări care au îna
intat cereri în acest sens.

Uniunea Sovietică, credincioasă po-; 
liticii sale de îndeplinire strictă a 
prevederilor Cartei, a susținut și con
tinuă să susțină consecvent admite
rea în Organizația Națiunilor Unite a 
celor 18 state. Pornind de la aceasta, 
Uniunea Sovietică s-a pronunțat atît 
în Adunarea Generală cît și în Con
siliul de Securitate în sprijinul admi
terii celor 18 țări menționate. Totuși, 
în urma vetoului ridicat de ciankai-

Hotărîrea cu privire la admiterea în 
O.N.U. a celor 16 state constituie o 
nouă dovadă a faptului că atunci 
cînd părțile interesate manifestă nă
zuința spre colaborare și înțelegere 
reciprocă, se poate găsi o soluție sa
tisfăcătoare în problemele internațio
nale dificile.

Sperăm că prin eforturi unite vor 
fi luate măsuri care să asigure admi
terea în O.N.U., la următoarea sesiu
ne, a Republicii Populare Mongole și 
a Japoniei.

In numele delegației Uniunii Sovie
tice felicit din inimă pe noii membri

tribuție Ia cauza dezvoltării colabo
rării între state și a întăririi păcii 
generale.

In încheiere consider necesar să re
lev îndeosebi eforturile pe care le-au 
depus pentru rezolvarea cu succes a 
problemei admiterii noilor membri 
stimatul nostru președinte al Adună
rii Generale, dl. Maza, dl. Hammarsk- 
joeld, secretarul general al O.N.U., 
dl. Munroe, președintele Consiliului 
de Securitate, dl. Belaunde, președin
tele Comitetului bunelor oficii, dl. 
Martin, conducătorul delegației Cana
dei, dl. Menon, conducătorul delega-

care aproape jumătate va fi alo- 
pentru aviație și pentru fabrica
ție proiectile teleghidate.

Vizita președintelui Tito 
în Etiopia

BELGRAD 15 (Agerpres). — După 
cum anunță agenția Taniug, la 
decembrie, cu prilejul vizitei 
dintelui Republicii Populare Federa
tive Iugoslavia, Tito, la Addis-Abeba, 
în centrul orașului lîngă monumentul 
eliberării a avut loc un mare miting, 
în cadrul căruia președintele Tito a 
rostit o cuvîntare.

împăratul Etiopiei, 
a oferit un dejun în 
și a persoanelor care

Răspunzînd la cuvîntarea de salut 
rostită de Haile Selassie, Tito a sub
liniat năzuința Iugoslaviei de a întări 
și mai mult legăturile de prietenie 
existente cu Etiopia. Tito a arătat că 
în limita posibilităților sale Iugosla
via este gata să acorde ajutor altor

Sala de ședințe a Adunării Generale a O.N.U.

14
preșe-

Haile Selassie, 
cinstea lui Tito 
îl însoțesc.

—o—
Intensa activitate 

a diplomației occidentale 
la Paris

PARIS 15 (Agerpres). — La 15 de
cembrie a început la Paris sesiunea 
Consiliului N.A.Ț.O., la care partici
pă miniștrii 
Apărării și 
membre ale 
Nord.

In ședința 
portul secretarului general al N.Â.T.O., 
Consiliul Atlantic a luat în discuție 
punctul al doilea de pe ordinea de zi 
a sesiunii — și anume situația inter
națională. In legătură cu aceasta, co
respondentul agenției France Presse 
subliniază că secretarul Departamen
tului de Stat al S.U.A., Dulles, a pre
zentat un lung expozeu asupra politi
cii sovietice, recunoscînd că succesele 
politicii externe a U.R.S.S. pun în 
fața țărilor atlantice probleme a căror 
rezolvare devine tot mai dificilă.

A luat apoi cuvîntul ministrul Afa
cerilor Externe al Franței, Pinay, care 
a arătat că în cercurile politice occi
dentale trebuie să se recunoască „suc
cesele remarcabile" înregistrate de 
Uniunea Sovietică în politica interna
țională. Comentatorul agenției France 
Presse subliniază că Pinay s-a refe
rit în special la rezultatele călătoriei 
în Asia a conducătorilor sovietici, a- 
rătînd că Uniunea Sovietică a pus ba
zele unor solide relații economice și 
politice cu țările Asiei și Orientului 
Mijlociu.

Afacerilor Externe, ai
Finanțelor din țările 

pactului Atlanticului de

de dimineață, după ra-

constituie o contribuție 
extinderea colaborării 

la întărirea Organiza- 
Unite și ridicarea pres-

în cadrul actualei sesi-

șist, care ocupă în mod ilegal locul 
în Consiliul de Securitate, problema 
admiterii tuturor celor 18 state nu a 
putut fi rezolvată. Regretăm că în 
urma acestui fapt Republica Populară 
Mongolă nu poate să-și ocupe astăzi 
locul în Organizația Națiunilor Unite.

Năzuind prin toate mijloacele spre 
dezvoltarea colaborării internaționale 
și dorind sincer să găsească o ieșire 
din impasul creat, guvernul sovietic 
a prezentat astăzi Consiliului de Secu
ritate o nouă propunere cu privire la 
admiterea în O.N.U. a 16 state.

Delegația sovietică constată cu sa
tisfacție că această propunere a fost 
sprijinită de majoritatea covîrșitoare 
a delegațiilor atît în Consiliul de 
Securitate cît și în Adunarea Genera
lă. Este incontestabil că hotărîrea a- 
doptată acum privitoare la admiterea 
în Organizația Națiunilor Unite a ce
lor 16 state corespunde nu numai ce
rerilor juste ale acestor state, ci și in
tereselor îmbunătățirii relațiilor dintre 
state și intereselor consolidării păcii și 
prieteniei între popoare.

ai organizației noastre și le urez suc
ces în muncă în familia Națiunilor ti
uite spre binele păcii și progresului.

Delegația sovietică își exprimă con
vingerea că participarea noilor mem
bri la lucrările O.N.U. va fi o con-

ției Indiei, dl. Trujillo, conducătorul 
delegației Ecuadorului.

Vă mulțumesc domnule președinte.
Ședința Adunării Generale a fost 

închisă în dimineața zilei de 15 de
cembrie.

Prima ședință
cu participarea noilor membri ai O.N.U

NEW YORK 15 (Agerpres). — La 
ședința de joi a Adunării Generale a 
O.N.U. au luat parte pentru prima oa
ră noile țări membre ale O.N.U. Ele 
au fost reprezentate, unele de repre
zentanții diplomatici acreditați în 
S.U.A., altele de observatorii lor per
manent la O.N.U. Reprezentanții u- 
nora dintre țări nu au putut sosi la 
timp pentru a lua parte la ședință.

Jose Maza (Panama), președintele 
Adunării, care a deschis ședința, a 
urat bun venit noilor membri care au 
fost călduros salutați de toți cei care

au asistat la ședință — delegați, zia
riști și membri ai secretariatului 
O.N.U.

★
NEW YORK 15 (Agerpres). - La 

15 decembrie postul de radio al Or
ganizației Națiunilor Unite a trans
mis o emisiune consacrată fiecăreia 
din cele 16 noi țări membre care au 
fost primite în O.N.U. In emisiunea 
consacrată Republicii Populare Romi
ne — transmisă în limba romînă — 
s-a făcut un scurt istoric al Organiza
ției Națiunilor Unite.

★
PARIS 15 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 14 decembrie a avut 
loc la Paris ședința Consiliului Uniu
nii Europei occidentale creată în con
formitate cu acordurile de la Paris, 
și din care fac parte șapte țări ale 
Europei occidentale. La ședință au 
luat parte miniștrii Afacerilor Externe 
ai acestor țări: Pinay (Franța), Mac 
Millan (Anglia), von Brentano (Re
publica Federală Germană), Martino 
(Italia), Spaak (Belgia), Beyen (O- 
landa), și Bech (Luxemburg).

Consiliul a ascultat comunicarea lui 
Pinay asupra tratativelor sale cu von 
Brentano în problema Saarului, care 
au stîrnit divergențe serioase între 
cercurile guvernante ale Franței și 
R. F. Germane. încheierea acestor tra
tative a fost amînată pentru luna ia
nuarie, cînd — duoă alegerile parla
mentare — se va forma noul guvern 
francez.

La ședința Consiliului s-a acordat o 
deosebită atenție problemei nivelului 
forțelor armate ale țărilor-membre.

BERLIN 15 (Agerpres). — TASS 
transmite: Potrivit relatărilor presei 
democrate germane, la 1 decembrie 
a.c. ambasadorii celor trei puteri oc
cidentale în Republica Federală Ger
mană au adresat lui G. M. Pușkin, 
ambasadorul U.R.S.S. în R.D.G., o 
scrisoare în legătură cu reținerea la 
27 noiembrie de către poliția populară 
a unei mașini americane cu doi mem
bri ai Congresului american, care, în
câlcind legislația R.D.G., au folosit 
pe teritoriul sectorului democratic al 
Berlinului un aparat de emisie neîn
registrat.

La 15 decembrie G. M. Pușkin a a- 
dresat lui J. B. Conant, ambasadorul 
S.U.A. în Republica Federală Germa
nă, o scrisoare de răspuns în care se 
spune :

„Confirm primirea scrisorii dvs. din 
1 decembrie a.c. în această scrisoare 
se apără comportarea unui grup de 
cetățeni americani care, încâlcind le
gile în vigoare în Republica Demo
crată Germană, au folosit pe teritoriul 
Berlinului răsăritean un automobil cu 
un aparat de emisie neînregistrat.

Am fost informat că generalul-maior 
Dasher, comandantul garnizoanei a- 
mericane staționate în Berlinul occi
dental, a primit în legătură cu aceasta 
explicațiile corespunzătoare, sublin in- 
du-se că respectivul caz este în între
gime de competința prezidiului poli
ției populare din Berlinul răsăritean.

In ceea ce privește celelalte proble
me ridicate în scrisoarea dvs., con
sider necesar să vă atrag atenția că 
potrivit tratatului încheiat la 20 sep
tembrie 1955 între Republica Demo
crată Germană și Uniunea Sovietică, 
Republica Democrată Germană își 
exercită pe deplin jurisdicția pe teri
toriul aflat sub suveranitatea ei și a- 
sigură reglementarea problemelor co
respunzătoare care se ivesc atît în re
lațiile 
mană, cît 
state".

Scrisori analoage au fost adresate 
de G. M. - ; ’ ’ ’ “ “ ■' j .
Miliar, ambasadorul Angliei în R. F. 
Germană, și lui R. ' ■
gerie, ambasadorul Franței în R. F. 
Germană.

cu Republica Federală Ger- 
și în relațiile cu celelalte

Pușkin lui F. R. Hoyer-

Jacquin de Mar-

• La 8 decembrie au fost predafi 
reprezentanților Crucii Roșii japone
ze, sosifi cu vaporul „Tase-Maru", 43 
de persoane care și-au executat pe
depsele sau au fost puși în libertate 
înainte de termen prin hotărîrea or
ganelor judiciare sovietice. Agenția 
japoneză Kioda Țușin anunfă că la 
11 decembrie cei repatriați au sosit 
tn Japonia. (TASS).

•o La 13 decembrie opt avioane cian- 
kaișiste „F-84" de producție america
nă au pătruns tn spafiul aerian al Re
publicii Populare Chineze mitraliind 
și bombardtnd centrele populate lan- 
tuao, Huanfi și Funcijun din provin
cia Fuțzian. Un avion al ciankaiși- 
știlor a fost doborît, iar alte trei 
avariate. La 14 decembrie patru a- 
vioane ciankaișiste „F-84" au săvîr- 
șit un nou atac asupra regiunii de 
coastă a provinciei Fufzian. Prin fo
cul artileriei antiaeriene a Armatei 
Populare Chineze de Eliberare, două 
din aceste avioane au fost avariate. 
(China Nouă).

• In ședin(a comună din 15 de
cembrie a celor două camere ale par
lamentului elve(ian a fost ales pre
ședintele Elvefiei pe anul 1956 Mar
kus Feldman (membru a! partidului 
țăranilor, meseriașilor și burgherilor) 
și vicepreședintele Hans Strenli. 
(După cum se știe în Elveția au loc 

anual alegeri preziden(iale). (TASS)
9 Reprezentantul Siriei la O.N.U. 

Sukeri, a declarat la o conferință de 
presă că a cerut oficial președinte
lui Consiliului de Securitate să con
voace cît mai curînd Consiliul de 
Securitate pentru a examina „situația 
serioasă" creată în urma atacului tru-

S P E C T

pelor israeliene în noaptea de 11 s re 
12 decembrie în regiunea lacului Tibs- 
riada. (TASS)

• In ziua de 14 decembrie o mare 
parte a efectivului forțelor militare 
aeriene indoneziene a refuzat să re
cunoască pe Sujdno, șeful adjunct al 
statului major al forțelor militare ae
riene, numit recent de guvernul Ha- 
rahap. (United Press)

■9 La Pekin s-a anunțat că primul 
ministru al Pakistanului, Mohammed 
Aii, va vizita R. P. Chineză în cursul 
primăverii viitoare, la invitația gu
vernului Republicii Populare Chineze. 
(China Nouă).

9 La cererea delegației indonezie
ne tratativele cu reprezentanții gu
vernului Olandei care au început la 
Haga vor continua la Geneva. Se 
crede că tratativele o’andezo-indone- 
ziene se vor prelungi și la începutul 
anului viitor. După cum se anunță 
din Haga, discutarea problemei dizo'- 
vării Uniunii olandezo-indoneziene a 
fost suspendată. (United Press).

• La 13 decembrie, guvernatorul 
Ciprului, feldmareșalul Harding, a de
clarat în afara legii Partidul progre
sist al oamenilor muncii din Cipru 
(A.K.E.L.), precum și o serie de alte 
organizații care iau atitudine activă 
împotriva dominației colonialiste en
gleze asupra insulei (Organizația Ti- 
neretu'ui Democrat din Cipru, Uni
unea fermierilor din Cipru, Organiza
ția nafională a femeilor din Cipru și 
altele). In noaptea de 13 decembrie a 
fost arestat secretarul general al Par
tidului progresist al oamenilor muncii 
din Cipru, Papaioannu. (Agerpres)
raaunanHaasaMananaaam

A C O L E
TEATRE : Teatrul de Operă șl Balet 

al R.P.R. 19,30 : Călărețul de aramă ; 
National „I. L. Caragiale" (sala Stu
dio) 19,30 : Citadela sfărîmată ; Arma
tei (sala Magheru) 19,30: Mașenka A ; 
Armatei (sala din calea 13 Septembrie) 
19,30 : Nunta lui Figaro ; Municipal 
19 : Don Carlos ; Tineretului 19 : Hoții; 
Studioul actorului de film „C. Notiara" 
19,30 : Mincinosul ; Opereta 19,30 : Lă- 
sați-mă să cînt; Ansamblul de esira. 
dă al R.P.R. 20 : Cer cuvîntul ; Țăn
dărică (str. Academiei 18) 17 : Străje- 
rul mării ; Ansamblul de cintece și 
dansuri al sfatului popular al Capita
lei (sala Sf. Sava) 20 : Concert de mu
zică ușoară și populară romînească ; 
Circul de Stat 20,30 ; Sub cupola cir
cului.

CINEMATOGRAFE :Patria, Elena Pa
vel : Domnișoara de Scuderi ; Maghe
ru, Lumina, Gh. Doja: La revedere, 
d-le Grock ; Republica, Filimon Slrbu, 
I. C. Frimu, înfrățirea între popoare, 
Alex. Sahia : Giuseppe Verdi ; ~.....
rești, Vasile Roaită, Flacăra, Libertă
ții j Aiuna Zaccheo ; Central : 
primejdioase: Victoria: Bun 
d-le Marshall; Tineretului: Spre țăr
muri noi; 8 Martie: Cățelușul buclu
caș; Cultural: Puterea dragostei ; 
Unirea : Dubla Lotte ; Const. David : 
Mînăstirea din Parma ; T. Vladimires- 
cu: Desfășurarea ; ...și Ilie face sport; 
Carpafi: Brutarul din Valorgue ; Arta: 
Nesterka cel isteț ; Munca : Boris, Go
dunov ; Miorifa : Fantomele părăsesc

piscurile ; Moșilor : Maeștrii baletului 
rus ; 23 August: Muzică și dragoste ; 
Donca Simo: Fanfan la Tulipe ; Ilie 
Pintilie: Leama ; Grivița, Aurel Vlaicu, 
Popular : N-a dansat dectt o vară ; 
Mihail Eminescu : Prințesa Mary ; Vol
ga: Maclovia ; 8 Mai: Hamlet; N. 
Bălcescu, 1 Mai: Fata mexicană ; Ra. 
hova : Poveste despre uriașul pădurii ; 
Gh. Coșbuc: Melodia pierdută ; Otga 
Bancic : Este vinovat Ed. Martin ?.

Timpul probabil
(Buletinul Institutului
Meteorologic Central)

București pentru următoarele trei 
Vreme în general umedă cu ce-

Bucu-
Poteci 
venit.

In
zile : ....... _____  _____
rul mai mult noros și cu precipitații 
temporare sub formă de la.poviță și 
măzăciche la început, apoi sub formă 
de ploiate. Vînt moderat. Temperatura 
în creștere. Noaptea și dimineața polei.

In tară pentru următoarele trei zile: 
Vremea va continua să se încălzească 
treptat. Cerul va fi mai mult acoperit 
în toată țara și vor cădea precipitații 
sub formă de ploaie și lapoviță. Vîntul 
Va sufla potrivit pînă la tare din se-- 
torul sud-estic. Temperatura tn creș
tere. Minimele vor coborî noaptea în
tre plus 2 grade și minus 7 grade, iar 
maximele vor oscila ziua între minus 
2 grade și plus 8 grade. In munți nin
soare abundentă, iar pe sol se va for. 
ma polei la începutul intervalului. Pe alocuri ceață.
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